
PROTOKÓŁ NR XXIX/2016 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 29 lutego 2016 r.  

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta – Irena Renduda – Dudek, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

Sesja odbyła się w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, rozpoczęła się 

o godz. 13.05. 

Następnie Przewodnicząca powitała gości zaproszonych na sesję. 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

do protokołu) 

2) Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3) Wiceprezydent Miasta – Marzena Dębniak 

4) Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 

5) Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6) Asystentka Posła Andrzeja Kryja – Sylwia Kula 

7) Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Jerzy Brożyna 

Nieobecni radni: Aron Pietruszka, Jerzy Wrona 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Pragnę Państwa poinformować,  

że w dniu 9 lutego zmarł Pan Jan Edward Kunat, który był radnym Rady Miasta  

w kadencji 1990 – 1998 oraz 2006 – 2014. W tym czasie pełnił funkcję 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju RM, następnie 

Przewodniczącego Komisji Samorządowej i Komisji Budżetu, był członkiem – 

przepraszam – Komisji Strategii, Komisji Samorządowej i Komisji Budżetu, 

natomiast w kadencji 2006 – 2010 był Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej. 

Proszę radnych o powstanie i uczczenie chwilą ciszy zmarłego Jana Edwarda 

Kunata. 

Radni RM uczcili chwilą ciszy pamięć zmarłego radnego – Pana Jana Edwarda 

Kunata. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, 

zanim przystąpimy do realizacji porządku obrad, słów kilka na temat pisma, 

które wpłynęło od Wojewody Świętokrzyskiego – Pani Agnieszki Wojtyszko, 

Pani Agaty Wojtyszek, przepraszam – w dniu 18 lutego 2016 r. do Rady Miasta, 

jak też do Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”. Słów kilka na temat tego 

pisma i poprzednio podjętych decyzji w tej sprawie przez Radę Miasta 
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(załącznik nr 2 do protokołu). A więc Klub „PiS” skierował to pismo  

do Wojewody Świętokrzyskiego, stawiając zarzut naruszenia art. 18a ust. 2 oraz 

art. 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym w sprawie wyboru Pani Joanny 

Pikus na funkcję Wiceprzewodniczącej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Chodzi w tym piśmie o to, że Pani Joanna Pikus przed 

podjęciem uchwały o wyborze na tę funkcję nie złożyła oświadczenia odnośnie 

rezygnacji z funkcji Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej i członka Komisji 

Rewizyjnej. Wojewoda Świętokrzyski wszczął postępowanie nadzorcze  

w stosunku do uchwały Nr 176 z 29 grudnia 2015 r. w celu wydania 

rozstrzygnięcia nadzorczego. W tym celu m.in. na sesji w dniu 28 stycznia, czyli 

na poprzedniej sesji Rada Miasta podjęła uchwałę, iż nie podziela zarzutów 

Klubu „Prawa i Sprawiedliwości” dotyczących tej uchwały uzasadniając 

również swoje stanowisko w tej sprawie. Wszystkie stosowne dokumenty 

dotyczące całej sprawy zostały wysłane do Wojewody w celu zajęcia 

stanowiska. I w związku z tym, zarówno Państwo  z Klubu „PiS”, jak i wszyscy 

Państwo Radni, otrzymaliście pismo Wojewody stwierdzające, że nie ma 

podstaw do wydania rozstrzygnięcia nadzorczego. Organ nadzoru podzielił 

stanowisko Rady Miasta uzasadniając, że jest ono zgodne z prawem, nie doszło 

do naruszenia art. 18a ust. 2 ustawy o samorządzie, ani też Statutu Rady Miasta. 

Pozostawiam Państwu tę sprawę bez komentarza.  

Przechodzimy teraz, proszę państwa, do realizacji porządku obrad. I czy są 

uwagi, wnioski do porządku? Proszę Pana Prezydenta. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Chciałbym wycofać punkt 1 – wniesienie skargi na 

rozstrzygnięcie organu nadzoru (załącznik nr 3 do protokołu) – zdjęcie  

z porządku obrad punktu 1. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

inne uwagi do porządku obrad? Nie widzę. W takim razie przegłosujemy 

wniosek Pana Prezydenta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie organu nadzoru? Kto jest za 

przyjęciem wniosku Pana Prezydenta? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że jednogłośnie przyjęliśmy wniosek. I w tym momencie 

przegłosujemy cały porządek obrad, w którym zmienia się numeracja w punkcie 

III uchwał, które będziemy dzisiaj podejmować. A więc schodzi z porządku 

obrad projekt uchwały nr 1, w to miejsce wchodzi uchwała nr 2 i tak dalej –  

a więc mamy uchwał 11 w porządku i proszę o przegłosowanie w tym wydaniu 

nowego porządku obrad. Kto jest za przyjęciem nowego porządku obrad? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Nie widzę. W takim razie stwierdzam, że 

porządek przyjęliśmy i przechodzimy do jego realizacji.  
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Radni przyjęli następujący porządek obrad: 

II. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 28 stycznia i 1 lutego 2016 r.  

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przeprowadzenia konsultacji społecznych, 

2) nadania nazwy drodze wewnętrznej, 

3) sprzedaży działki gruntu, 

4) sprzedaży działek gruntu, 

5) sprzedaży nieruchomości, 

6) sprzedaży prawa użytkowania wieczystego działek gruntu wraz z prawem 

własności budynków, 

7) wynajęcia gruntów, położonych na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

8) wniesienia wkładu pieniężnego do Ostrowieckiego Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością,  

9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, 

warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich korzystanie, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2016 r., 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2016– 2023. 

IV. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. 

V. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w okresie  

od 20 stycznia do 18 lutego 2016 r.  

VI. Sprawy różne (m.in. informacja Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

dotycząca roszczeń odszkodowawczych na skutek uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz naliczania tzw. „renty planistycznej”).  

 

Ad II/Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 28 stycznia i 1 lutego 2016 r.: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – W punkcie II naszych obrad mamy 

przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

28 stycznia 2016 r. oraz 1 lutego 2016 r. Oczywiście, jak zwykle, dokumenty te 

były do wglądu w Biurze Rady Miasta, jak i Państwo dostaliście drogą mailową. 

Czy mają Państwo uwagi do tych protokołów? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do przyjęcia protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 28 stycznia 

2016 r. – kto jest za przyjęciem tego protokołu? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że protokół z sesji z dnia 28 stycznia 2016 r. 

przyjęliśmy jednogłośnie. 
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A teraz przechodzimy do głosowania protokołu z sesji Rady Miasta z 1 lutego 

2016 r. – kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Nie widzę. Stwierdzam, że również przyjęliśmy jednogłośnie protokół z sesji  

z dnia 1 lutego 2016 r.  

Przechodzimy do punku III – a więc podjęcia uchwał w sprawach. 

 

 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I tak, jako pierwsza będzie teraz 

przeprowadzenie konsultacji społecznych, dotyczy to oczywiście budżetu 

obywatelskiego, projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje. 

Proszę przewodniczących komisji kolejno wyczytanych przeze mnie o podanie 

opinii komisji. Proszę Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – 

radnego Kamila Stelmasika. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Po zapoznaniu się z materiałem, komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Poproszę 

Przewodniczącego Komisji Samorządowej – Kamila Długosza. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz  – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Poproszę Komisję Budżetu i jej 

przewodniczącego, w tym momencie rolę tę pełnił kolega Kamil Kutryba. 

Proszę o opinię komisji. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu – K. Kutryba – Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Poproszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Mariusza 

Łatę.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącą Komisji ds. Rodziny – Panią Martę Woźnicką – Kuzdak. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania 

do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały dotyczącej 

przeprowadzenia konsultacji społecznych? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że projekt uchwały dotyczący przeprowadzenia konsultacji 

społecznych, w tym momencie już uchwałę, przyjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie głosów podjęli uchwałę w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych.  

 

Patrz uchwała Nr XXIX/17/2016 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Następny projekt uchwały 

dotyczy nadania nazwy drodze wewnętrznej, wychodzącej od ulicy 

Szewieńskiej w stronę zachodnią, w kierunku zachodnim, to jest nazwa ulicy 

Urocza. Projekt był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. 

Proszę Przewodniczącego Komisji o opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I również Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej – Kamila Długosza o opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowych projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają uwagi do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. 

Kto jest za przyjęciem nadającej nazwę drodze wewnętrznej – ulica Urocza – 

kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę o nadaniu nazwy drodze wewnętrznej przyjęliśmy 

jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej. 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/18/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy sprzedaży działki gruntu. Jest tu mowa o działce położonej przy ulicy 

Kopernika. Projekt był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. 

Poproszę Przewodniczącego Komisji o opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej sprzedaży działki gruntu – przy  

ul. Kopernika. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę przyjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działki gruntu. 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/19/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  
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4) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy sprzedaży działek gruntu, to są działki położone przy ulicy 

Denkowskiej – jest to 4 działki. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

również pozytywnie odniosła się do projektu uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej sprzedaży działek gruntu – przy 

ulicy Denkowskiej. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Nie widzę. W takim razie stwierdzam, że uchwałę przyjęliśmy 

jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działek gruntu. 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/20/2016 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Następny projekt uchwały 

dotyczy sprzedaży nieruchomości – działki położonej przy ulicy 

Starokunowskiej, o powierzchni 0,1963 ha. Projekt tej uchwały był opiniowany 

przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę radnego Kamila Stelmasika  

o opinię komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta również pozytywnie zaopiniowała wspomniany 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania uchwały dotyczącej sprzedaży nieruchomości, czyli działki 

położonej przy ulicy Starokunowskiej. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę przyjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości. 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/21/2016 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy sprzedaży prawa użytkowania wieczystego działek gruntu wraz  

z prawem własności budynków. Dotyczy to działek położonych przy Alei 

Solidarności. Projekt uchwały był również opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę radnego Kamila Stelmasika o opinię komisji.  
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Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej sprzedaży prawa użytkowania 

wieczystego działek gruntu wraz z prawem własności budynków, położonych 

przy Alei Solidarności. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży prawa 

użytkowania wieczystego działek gruntu wraz z prawem własności budynków. 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/22/2016 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały, to jest 

wynajęcie gruntów położonych na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

dotyczy to działek o powierzchni ok. 10 m
2
, na których usytuowane są kioski 

„Ruchu”. Również ten projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii 

i Rozwoju Miasta. Proszę jej przewodniczącego o opinię. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta również pozytywnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały dotyczącego wynajęcia gruntów położonych na 

terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? W takim razie stwierdzam, że uchwałę 

przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wynajęcia gruntów 

położonych na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/23 /2016 –  załącznik nr 10 do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny projekt dotyczący 

wniesienia wkładu pieniężnego do Ostrowieckiego Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. Dotyczy to kwoty  

350 tysięcy złotych. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta oraz przez Komisję Budżetu. Proszę przewodniczących 

komisji o opinię komisji. Pan radny Kamil Stelmasik. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I pan radny Kamil 

Kutryba. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu – K. Kutryba  – Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Proszę radnego Włodzimierza Sajdę  

o zabranie głosu.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Ja mam takie pytanie, ile kosztowała ta nieruchomość, zakup  

tej nieruchomości, jaka kwota została zapłacona? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy są jeszcze inne pytania do 

projektu tej uchwały? Proszę radnego Daniela Strojnego o zabranie głosu. 

Radny D. Strojny – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Wiceprezydent! W mojej ocenie słowa, duże uznanie dla Pana Prezydenta 

– Jarosława Górczyńskiego i dla Pani Wiceprezydent – że udało się to tak  

po wieloletnim czasie, ten konflikt zażegnać. Myślę, że wszyscy mieszkańcy są 

tutaj wdzięczni. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM –  I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Poproszę o wyjaśnienie 

Pana Prezydenta.  

Prezydent Miasta - J. Górczyński – To była transakcja handlowa, zawarta przez 

naszą spółkę miejską – OTBS z prywatnym przedsiębiorcą. Potwierdzam słowa 

radnego Daniela Strojnego. Ten problem dawno powinien być rozwiązany, 

nabrzmiewał przez kilkanaście lat, w tym momencie możemy powiedzieć 

wprost, że zostało to wszystko uporządkowane. W tej chwili nasza spółka – 

OTBS – przygotowywuje się do wycinki i rozbiórki tej ruiny, bo należy 

podkreślić – ruiny. Tam kiedyś był tętniący życiem zakład produkcyjny, 

pracowało tam kilkaset osób, produkcja ubrań na potrzeby wojska, straży leśnej, 

straży pożarnej. Niestety, po przemianach tak się stało, że ten zakład padł przez 

nieudolność niektórych zarządzających, popadł ruinę i straszył, stał się takim 

miejscem, zagrożeniem dla tej części miasta, dla tego osiedla. I w tym 

momencie zostało to wszystko uporządkowane. Chcę powiedzieć, że cena jest 

dobrą ceną. Kosztowało to niewiele, OTBS zapłacił za to 475 tysięcy złotych,  

a ja mogę powiedzieć, że jak zsumujecie Państwo wszystkie kwoty, jakie 

poprzedni właściciel zapłacił do miasta w podatkach, to przewyższa to dużo, 

znacząco tę kwotę, także w tę stronę. Jak policzycie Państwo cenę metra 

kwadratowego, to jest też ok. 70 złotych, bardzo atrakcyjna, gdzie wycena 

komercyjna dzisiaj jest dużo, dużo większa. Myślę, że OTBS i miasto zrobi na 

tym dobry ruch, to jest dobra decyzja. Powstanie tak blok, bądź dwa, 

deweloperskie, ze sprzedażą mieszkań dla osób chętnych. To dopiero  

z koncepcji wyjdzie, czy to będzie jeden blok, czy dwa bloki, nad tym teraz 

pracują również architekci. Chciałbym bardzo i będę tutaj dyscyplinował 

prezesa Dasiosa, aby ten temat był sprawnie przeprowadzony, aby ta rozbiórka 

do wakacji miała miejsce, no chyba będą przeszkadzać życzliwi i że tu nie 
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będziemy mieć możliwości. Ale do wakacji w planach jest rozbiórka,  

a w późniejszym okresie zaprosimy też mieszkańców na takie konsultacje, 

pokażemy, jak te bloki mają wyglądać po sąsiedzku, czy blok, i wtedy będzie 

decyzja o realizacji inwestycji. Całą inwestycję będę chciał, aby przeprowadziło 

nasza spółka OTBS z prezesem Piotrem Dasiosem na czele, ale z takich 

porządkowych rzeczy, to na pewno chciałbym włączyć MPRD, bo to też jest 

pełna, 100% własność Gminy jako spółka i tutaj może ulżyć na zasadzie 

współpracy OTBS – owi. Tak, że myślę, że tu wszyscy na to czekali i cieszę się 

bardzo, że Państwo też to zauważacie, że teren po byłym „Gambo” zostanie 

wreszcie uporządkowany. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Poproszę Pana Andrzeja 

Pałkę.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki i Koledzy Radni! Mili Goście! Jedno jeszcze pytanie. 

Tak pan prezydent tu wymienił, że mogą tu być – jak to się mówi – „życzliwi”, 

którzy mogą przeszkadzać. A jest takie zagrożenie? Bo oczekiwanie 

mieszkańców w otoczeniu, nareszcie ktoś się zdobył na to, żeby zamknąć ten 

temat, tego co nigdzie nie pisane, a miało miejsce. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Pana Prezydenta! 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Panie Andrzeju! Zawsze jest takie 

zagrożenie, bo wie Pan, że „życzliwych” nie brakuje, dobre inicjatywy niekiedy 

są torpedowane. Przypomnę Państwu, bar mleczny, który się cieszy olbrzymim 

powodzeniem, i też bardzo dobra inicjatywa, i też została w pewnym momencie, 

na chwilę, storpedowane, ale już jest czynna. Więc tutaj mogą być różne 

sytuacje. Natomiast OTBS prowadzi to bardzo przepisowo i myślę, że to tylko 

czas, będziemy bardzo mocno pilnować, żeby ten czas był właściwie 

wykorzystany. Bo wszyscy tego oczekują, żeby ten teren uporządkować. I to jest 

słuszna Pana uwaga, żebyśmy tutaj dołożyli wszelkich starań, aby ten obiekt 

zniknął i abyśmy tam uporządkowali, przywrócili to miejsce miastu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Widziałam, że Pan Włodzimierz 

Sajda chciał jeszcze zabrać głos, proszę bardzo.  

Radny Wł. Sajda – Panie Prezydencie! Ja powiem tylko tyle, nareszcie, 

nareszcie, nareszcie doszło to tej transakcji. Ale nie można zganiać na różne 

władze, które były wcześniej. Panie Prezydencie! Chciałem Panu przypomnąć, 

że w pierwszej kadencji, jak Pan był wiceprezydentem, ja cały czas zgłaszałem  

i kolega z klubu SLD – Pan Henryk Rożnowski, to samo, przez dwie kadencje 

wcześniej żeśmy to zgłaszali. Odzewu nie było. I powiem tylko tyle: lepiej 

późno niż wcale. I dobrze Pan zrobił, że to OTBS kupił. Ale „życzliwych” – tak, 

jak Pan się wyraża – ja też bym odpowiedział na to pytanie, ale się wstrzymam. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Myślę, że to już tyle  

w tym temacie, chyba że jeszcze ktoś z Państwa ma jakieś inne pytania?  

W takim przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 
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wniesienia wkładu pieniężnego do Ostrowieckiego Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. Kto jest za przyjęciem 

projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam,  

że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wniesienia wkładu 

pieniężnego do Ostrowieckiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/24/2016 –  załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Pana Prezydenta o zabranie 

głosu.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Chciałbym podziękować Państwu Radnym 

za tę uchwałę, jak i wcześniejsze. Chciałbym też z tego miejsca wyraźnie 

podziękować pracownikom i współpracownikom, Pani Wiceprezydent, Pani 

Skarbnik, Wydziałowi Mienia Komunalnego na czele z Panią Naczelnik 

Targowską – to były osoby zaangażowane w tę transakcję. Cieszę się bardzo,  

że udało się doprowadzić do skutku i to jest między innymi wysiłkiem tych 

osób, za co też wystąpiłem z wnioskami o nagrody dla pewnej części 

pracowników. I tak będę proponował przy tego typu zaangażowaniu, bo chcę 

podkreślić bardzo jasno i wyraźnie, że to była bardzo dobra transakcja, w bardzo 

dobrej kwocie. Dla przykładu dom w Ostrowcu można kupić za taką kwotę,  

a nie mówię tutaj o działce 6.800 m. Cieszę się bardzo, że radni zauważają moje 

bardzo dobre decyzje, radni opozycji również, jestem prezydentem od roku  

i 2 – 3 miesięcy, w związku z czym dużo jeszcze takich pozytywnych działań 

przed nami. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję.  

 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały, mianowicie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz 

opłat za ich korzystanie. Projekt uchwały był opiniowany przez dwie komisje: 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Samorządową. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii o opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta –  K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy w tym temacie 

Państwo Radni macie uwagi, wnioski do projektu uchwały? Proszę radnego 

Marca Marcina o zabranie głosu. 

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Szanowni Goście! Ja mam takie pytanie dotyczące tej uchwały. 

Bo w uzasadnieniu czytamy następująco: „..określono przystanki na terenie 

miasta udostępnione będą dla operatora wykonującego komunikację  

miejską oraz przewoźników wykonujących powiatowe, wojewódzkie  

i międzywojewódzkie przewozy pasażerskie”. W takim układzie moje pytanie 

brzmi, czy w przypadku linii typowo miejskich oznacza to, że jedni i drudzy 

będą mieli dostęp do tych przystanków, czy tylko operator wykonujący 

komunikację miejską? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby o coś zapytać? W takim razie proszę Pana Prezydenta  

o zabranie głosu.  

Prezydent Miasta  – J. Górczyński – Jasno i czytelnie odpowiem. Przystanki są 

dostępne na dzisiaj dla wszystkich operatorów, którzy działają zgodnie  

z przepisami, natomiast w mieście wyłączamy przystanki dla operatora, jakim 

jest MPK. Ja rozumiem, że pan radny Marzec jest za tym, aby MPK obsługiwało 

ruch pasażerski w mieście, tak? No i cieszę się bardzo, rozumiem, że to za 

chwilę będzie głosował pozytywnie. Ale na tych przystankach będą się mogli 

zatrzymywać inni, którzy mają zezwolenie w ruchu powiatowym, 

wojewódzkim, bądź krajowym. To na takiej zasadzie. Natomiast dedykujemy 

przystanki w mieście – jako podstawowe przystanki – dla operatora, jakim jest 

nasza spółka Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacji. I chcę podkreślić jasno  

i wyraźnie, że robimy wszystko, aby MPK stanęło na nogi, aby odzyskało swoją 

należną pozycję i aby świadczyło dobre usługi na rzecz mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Nie zapominajmy, że to jest spółka, której miasto, Państwo 

wszyscy jesteście właścicielami. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze… Proszę 

Pana Marcina Marca o zabranie głosu.  

Radny M. Marzec – Panie Prezydencie! Dziękuję za odpowiedź, ale zastanawia 

mnie jedno, bo pozwoliłem sobie przekonsultować to z różnymi osobami, które 

mają trochę większą wiedzę, jeżeli chodzi o prawo na przykład. I są pewne 

obawy, tzn. póki co takich twardych wskazówek nie mam, ale czy Państwo nie 

obawiacie się, że – bo to już chyba było testowane – czy nie jest to ograniczenie 

zasad konkurencyjności, czy wyłączenie tego typu nie będzie skutkowało tym, 

że taka uchwała może się okazać niezgodna z prawem. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy to już wszystko? 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Nie mamy takich obaw. 

Radny M. Marzec – Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Pana Andrzeja 

Pałkę o zabranie głosu. 
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki i Koledzy Radni! Mili Goście! Chcę na jedno 

zwrócić uwagę. Pan Prezes MPK wraca powoli do terenów pozamiejskich  

i mogę powiedzieć, od wielu osób to słychać, że bardzo dobrze, bo nareszcie 

będzie stały przewoźnik, który to, co pisze na przystanku, o której będzie, to ten 

pojazd jest. I za to są wielkie podziękowania dla Pana Prezydenta i Pana 

Prezesa, i wszystkich w otoczeniu, którzy pracowali nad tym. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy mają jeszcze 

Państwo Radni pytania? Nie widzę. W takim razie przechodzimy… Proszę 

jeszcze Pana Sajdę o zabranie głosu. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Ja powiem tylko tyle. Dlaczego my tu, Panie Prezydencie,  

o tych przystankach chcemy, żeby to była wyłączność tylko dla MPK. A na 

przykład „2”, co już była dograna, do Ćmielowa, Pan Murzyn i Pan Kuśmierz 

nie chcą się zgodzić na przystanki, żeby MPK się zatrzymywało. Tu jest zgroza, 

Panie Prezydencie. Bo ludzie chcą jeździć MPK. Chcą jeździć. I to bardzo 

dobrze, że do Szewnej została uruchomiona ta linia, ludzie są zadowoleni, no ale 

tu, z „2” – akurat byłem w piątek w Ćmielowie, no i ludzie przeklinają okropnie. 

Żeby jakoś dojść do porozumienia z Murzynem, z Panem Wójtem Murzynem,  

i z Panem Burmistrzem Kuśmierzem. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Pan Prezydent 

zabierze głos w tej sprawie? No to rozumiem, że wniosek Pana Radnego został 

przyjęty. W takim razie, czy są jeszcze dalsze uwagi Państwa Radnych do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 

korzystanie. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Stwierdzam, że przy 20 głosach za i 1 wstrzymującym uchwała 

została przyjęta.  

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 20 – za, przy braku głosów przeciwnych  

i 1 wstrzymującym – podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat 

za ich korzystanie. 

 

Patrz uchwała Nr XXIX/25/2016 – załącznik nr 12 do protokołu.  

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały, to 

jest zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2016. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Budżetu. Proszę radnego Kamila Kutrybę o zabranie głosu.  
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu – K. Kutryba – Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. Proszę Panią Pichór o zabranie 

głosu. 

Skarbnik Miasta –  E. Pichór – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Bardzo bym prosiła, żeby na stronie 15, w załączniku „Dotacje celowe”,  

w wierszu tam na dole drugim, gdzie w treści jest „Dotacje dla jednostek sektora 

finansów publicznych w 2015 r.” poprawić tylko na rok 2016. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – To wszystko, tak? Dziękuję 

bardzo. Przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski… Proszę jeszcze… Przepraszam, myślałam, że pan Radny 

Marzec chce zabrać głos. A już Pan głosuje? W takim razie przechodzimy do 

głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2016 r. przyjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2016 r. 

Patrz uchwała Nr XXIX/26/2016 – załącznik nr 13 do protokołu.  

 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny, już ostatni projekt 

uchwały, to jest zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2016– 2023. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Radnego Kamila 

Kutrybę o opinię komisji.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu – K. Kutryba – Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają uwagi? Proszę Pana Radnego Marcina Marca o zabranie głosu. 

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Szanowni Radni! Drodzy Goście! Ja mam takie pytanie dotyczące ulicy 

Chrzanowskiego, czy w takim układzie możemy liczyć na to, że ta inwestycja – 

przynajmniej częściowo – z tego wynika, że tak, ale może prosiłbym  

o doprecyzowanie, bo jest częściowo przesunięcie na 2022 rok, częściowo 

pozostawione w roku 2016, planowana była inwestycja na odcinku do ulicy 

Kilińskiego. Czy w takim układzie będzie ograniczenie np. do ulicy 

Ostrowieckiej? Czy w ogóle ta inwestycja w tym roku będzie realizowana? 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Pana Andrzeja 

Pałkę.  
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki i Koledzy Radni! Mili Goście! Ja tylko mam 

zapytanie. Panie Prezydencie! Czy zadanie, które – dla przykładu – 

przewidziane było na ten rok, czyli na 2016, dlaczego ono ucieka tak daleko na 

2022 itd.? Czy nie może to całość przesunąć się, bo nie udało się teraz, 

przemieszczamy o cały rok? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Pan Radny Dariusz 

Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Państwo! Pytania, które przed chwilą usłyszeliśmy, 

świadczą o tym, że radni wnikliwie czytają przedstawione materiały, niemniej 

jednak miałbym tutaj prośbę natury technicznej. Projekt uchwały, który właśnie 

mamy głosować, w pozycji 12, składa się w dużej części z tabelek. Prosiłbym  

o zwiększenie czcionki, aby łatwiej można było się zapoznawać z tego typu 

materiałami, gdyż jakość wydruku chociażby strony 8, kserowany po raz 

kolejny załącznik w postaci tabeli, jest bardzo mało czytelny. Bardzo bym 

prosił, aby troszeczkę zwiększyć czytelność wydruku i czcionkę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Myślę,  

że projektodawca słyszał ten wniosek i na następną sesję, o ile będziemy 

dyskutować nad projektem budżetu, czy wieloletnią prognozą, na pewno się 

ustosunkuje do tego pozytywnie. Proszę Pana Prezydenta o wyjaśnienia.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Sytuacja jest dynamiczna, Państwo wielokrotnie 

jeszcze będziecie zmieniać uchwałę budżetową i uchwałę dotyczącą 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, to jest uzależnione od wielu czynników tak, 

że takie zmiany będą.  

Odnosząc się co do konkretnych propozycji budowy tych dróg, to moją intencją 

jest, abyśmy budowali jak najwięcej, abyśmy remontowali, bo nasze miasto 

zasługuje na to, abyśmy tu żyli w miłym, bezpiecznym i przyjemnym miejscu.  

I takie będą działania, w tę stronę nakierunkowane, aby tych inwestycji 

związanych z realizacją remontów i budową nowych dróg było jak najwięcej. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

zapytania do projektu tej uchwały? Dziękuję. W takim razie przechodzimy do 

głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2016 

– 2023. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto  

się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2016– 2023. 
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Patrz uchwała Nr XXIX/27/2016 – załącznik nr 14 do protokołu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I w tym momencie przechodzimy 

do następnego punktu porządku naszej sesji, a mianowicie punktu IV – 

„Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi”. 

 

Ad IV/Interpelacje i zapytania: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa Radnych  

o zgłaszanie się do zgłaszania interpelacji. Proszę potrzymać te ręce w górze, bo 

jest bardzo dużo Państwa i muszę się przyjrzeć.  

Ponieważ tak wielu z Państwa chce dzisiaj zabrać głos, ja sobie pozwolę 

odczytać listę, żebym nikogo nie pominęła. A więc tak: Pan Mariusz Łata, Pan 

Włodzimierz Stec, Pan Marek Giemza, Pan Dariusz Kaszuba, Pan Kamil 

Stelmasik, Pan Długosz, Pan Włodzimierz Sajda, Pan Artur Zawadzki, Pan 

Marzec, Pan Pałka, Pani Pikus, Pani Małgorzata Krysa, Kamil Kutryba. Czy 

jeszcze ktoś? Marta. I Daniel Strojny.  

Myślę, że wszystkich Państwa już ujęłam, a więc proszę w takim razie  

o zabranie głosu Radnego Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Koleżanki, Koledzy Radni! Zanim wygłoszę pierwszą interpelację, to tylko taka 

mała dygresja, bo dotyczy ta interpelacja budynku po byłej Szkole Podstawowej 

Nr 4. Ja pamiętam, jak rok temu, odsądzany od czci i wiary, jak to, razem  

z Prezydentem chcemy sprzedać budynek nie wiadomo komu, nie wiadomo  

na co. Dzięki Bogu dzisiaj – i Prezydentowi – dzięki Bogu w Szkole, w byłej 

szkole funkcjonuje Centrum Aktywności Obywatelskiej, gdzie stowarzyszenia, 

coraz więcej tam się pojawia stowarzyszeń, funkcjonuje Wigor – Senior, gdzie 

kolejka starszych ludzi, jest lista rezerwowych, funkcjonuje tutaj bar mleczny,  

o którym Pan Prezydent już wspomniał.  

1) Moja interpelacja dotyczy terenu tej placówki, a mianowicie zwracam się  

z prośbą o wykonanie prac porządkowo – modernizacyjnych na terenie placu 

byłej Szkoły Podstawowej Nr 4, należącego obecnie do Centrum Aktywności 

Obywatelskiej przy ul. Sienkiewicza 70, polegających na poprawie stanu 

nawierzchni drogi wjazdowej, naprawie i pomalowaniu elementów ogrodzenia 

oraz podwyższeniu, naprawie ubytków lub całkowitej wymianie piłkochwytów 

za bramkami boiska, jak również dokonaniu jego gruntownego czyszczenia, 

konserwacji oraz sprawdzenie pod kątem bezpieczeństwa, przygotowania  

do sezonu, w którym, jak co roku, będą z niego korzystać setki mieszkańców 

naszego miasta (interpelacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

2) Druga interpelacja dotyczy faktu, że rok 2016 został ogłoszony Rokiem 

Henryka Sienkiewicza i dlatego zwracam się z apelem o to, by instytucje 

gminne włączyły się w przygotowanie imprezy lub cyklu imprez poświęconych 

pisarzowi, jego dorobkowi. Bardzo proszę o uwzględnienie w planach osiedla, 
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które nosi nazwę Sienkiewiczowskie np. na terenie Centrum Aktywności 

Obywatelskiej oraz ul. Henryka Sienkiewicza np. święto ulicy itp. 

Zaangażowanie Miejskiego Centrum Kultury, Miejskiej Biblioteki Publicznej  

w postaci konkursów czytelniczych, konkursów wiedzy, konkursów przebrania 

z książki, zaangażowanie szkół – nadmienię, że jedna ze szkół – Szkoła Nr 7 

nosi właśnie imię Henryka Sienkiewicza – oraz innych placówek oraz włączenie 

przede wszystkim młodzieży w organizację tych przedsięwzięć np.  bardzo 

ciekawą inicjatywą, którą usłyszałem od młodzieży byłby np. barwny korowód 

w postaci z dzieł pisarza, ulicą jego imienia, zakończony na ostrowieckim 

Rynku lub w Amfiteatrze (interpelacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

3) I trzecia – porządkowa. W imieniu mieszkańców ul. Kopernika, Matejki, 

Waryńskiego zwracam się z prośbą o wykonanie remontu chodnika łączącego 

ul. Matejki i Sienkiewicza pomiędzy blokami: Kopernika 7, 3, 5, 1  

i Waryńskiego 10,8,6,4,2 wraz z jego oświetleniem oraz zaprojektowanie  

i organizację placu zabaw dla dzieci zamieszkujących w tej lokalizacji. Stan 

chodnika oraz brak oświetlenia stanowi, że odcinek ten uważany jest za miejsce 

szczególnie niebezpieczne dla mieszkańców, a istniejące urządzenia zabawowe 

nie spełniają żadnych norm i nie są bezpieczne dla użytkujących je dzieci. 

Zarządcą tego terenu jest Zakład Usług Miejskich. Tutaj w załączeniu 

dokumentacja fotograficzna. Dziękuję (interpelacja stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Włodzimierza Steca. 

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  

W imieniu mieszkańców os. Piaski – Henryków, Pana Radnego Marka Giemzy, 

jak również w moim własnym, wnioskuję o utworzenie miejsca odpoczynku, 

takiego skweru przy skrzyżowaniu ul. Grabowieckiej i ul. Granicznej,  

w okolicach stacji TRAFO. Powyższy teren byłby bardzo dobrym miejscem 

odpoczynku dla wszystkich korzystających z tych dróg, chodników, jak i ulic 

np. spacerujących, biegających, jeżdżących na rowerach, jak również osób 

idących właśnie w kierunku cmentarza. Można tam oczywiście ustawić ławki, 

jakieś kwietniki, pergole – byłoby to na pewno bardzo mile widziane. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Radnego 

Marka Giemzę o zabranie głosu. 

Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Wysoka Rado!  

1) W nawiązaniu do rozmów z mieszkańcami naszego miasta, proszę  

o wykonanie przeglądów wyposażenia placów zabaw na terenie gminy przed 

zbliżającym się sezonem letnim. 

2) W imieniu moim – druga interpelacja – i Radnego Daniela Strojnego – proszę 

o zakup i montaż urządzeń do ćwiczeń na powietrzu łącznie z konstrukcją  
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do treningu wielofunkcyjnego przy Ośrodku Rekreacyjnym „Gutwin”. 

Urządzenia te będą służyły wielu mieszkańcom naszego miasta. 

3) Trzecia interpelacja – proszę o wyrównanie nawierzchni i zniwelowanie 

nierówności ul. Migdałowej i ul. Miodowej od ul. Iłżeckiej oraz  

ul. Zwierzynieckiej. 

4) Czwarta interpelacja – zwracam się z prośbą o utwardzenie i wyrównanie 

alternatywnej drogi do Szkoły Nr 10 na osiedlu Gutwin, od ulicy Akacjowej  

do ogrodzenia Szkoły. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Państwo!  

1) W związku z tym, że za całkiem niedługo mamy Narodowy Dzień Pamięci 

Żołnierzy Wyklętych, w tej sprawie chciałbym się do Pana Prezydenta zwrócić. 

Od kilku już lat, 1 marca przypada Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych. Jest to święto państwowe, ustanowione na mocy Ustawy z dnia  

3 lutego 2011 r. W tym dniu na budynkach Urzędów Miast, Gmin, Policji, Sądu, 

czy Prokuratury powinna zawisnąć flaga państwowa. Doświadczenia minionych 

lat pokazują, że powyższy obowiązek jest zaniedbywany, dlatego zwracam się 

do Pana Prezydenta z wnioskiem o zawieszenie flag narodowych w dniu  

1 marca w miejscach zwyczajowo przyjętych dla świąt państwowych. 

Jednocześnie wyrażam nadzieję, że w tym roku zostanie dopilnowane, aby w ten 

symboliczny sposób oddano hołd Żołnierzom Wyklętym – bohaterom 

antykomunistycznego podziemia, którzy w obronie niepodległego bytu Państwa 

Polskiego, wałcząc o prawo do samostanowienia, z bronią w ręku, jak i w inny 

sposób, przeciwstawili się sowieckiej agresji i narzuconemu siłą reżimowi 

komunistycznemu. 

2) Sprawa druga. Otóż, w 2009 roku, na wniosek Komisji Samorządowej 

rozpoczął pracę zespół opracowujący projekt sztandaru miasta, niestety bez 

oczekiwanego zakończenia. Może warto w tym roku pochylić się nad 

propozycją ufundowania sztandaru Gminy Ostrowiec Świętokrzyski jako 

symbolu miasta i jego mieszkańców. Obserwując sąsiednie gminy, warto się 

zastanowić również nad stworzeniem projektu flagi Ostrowca Świętokrzyskiego, 

która oprócz herbu, sztandaru, hejnału, stałaby się ostatnim elementem 

uzupełniającym symbolikę naszego miasta. W odróżnieniu od sztandaru, 

występującego w jednym egzemplarzu, flaga miasta z jego herbem, czy według 

określonego wzoru przygotowana, może być powielana bez ograniczeń, dając 

duże możliwości promocyjne i stając się przy tym najszerzej rozpoznawanym 

symbolem gminy. Czy jest taka możliwość, żeby powołać zespół, który zajmie 

się opracowaniem? 

3) Trzecie zapytanie. W przeddzień ogólnopolskiego Dnia Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych, zwracam się z zapytaniem do Pana Prezydenta, czy nasze miasto ma 

nadal w spisie ulic umieszczać ul. Wandy Wasilewskiej. Przypomnę w tym 
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miejscu, że w większości polskich miast zlikwidowano ulicę tego imienia jako 

wyraz sprawiedliwej oceny jej postępowania wobec żołnierzy Armii Krajowej  

i innych formacji antykomunistycznego podziemia. Wanda Wasilewska była 

pułkownikiem Głównego Zarządu Politycznego Armii Czerwonej, zaś ocena jej 

działalności jest zdecydowanie negatywna. Mimo oficjalnego kultu jej osoby po 

1945 roku w Polsce Ludowej, dla większości Polaków Wasilewska stała się 

symbolem zdrady narodowej. Krytycznie o Wasilewskiej wypowiadali się nawet 

polscy komuniści: uprzedzenia w stosunku do niej nawet wyrażał generał 

Zygmunt Berling, oskarżając ją o chęć podporządkowania Polski Związkowi 

Radzieckiemu. Zwracam się z zapytaniem, czy Urząd Miasta może określić 

stosowne działania, by ze spisu ulic Ostrowca Świętokrzyskiego zniknęła nazwa 

ulicy poświęcona osobie, której życiorys nie stanowił wzoru patriotyzmu? Wielu 

miast w kraju już dokonało tej potrzebnej zmiany. 

4) I kolejne zapytanie. Ostrowieckie media poinformowały o powołaniu zespołu 

w sprawie koncepcji powstania Centrum Tradycji Hutnictwa. Proszę  

o udzielenie informacji, jakie eksponaty z Hutniczej Izby Tradycji są 

przechowywane w Miejskim Centrum Kultury i w jakim znajdują się stanie. Jest 

to niejako następstwo interpelacji, którą składałem w tej sprawie w poprzedniej 

kadencji. 

5) I jeszcze pod koniec dwie króciutkie sprawy. Otóż, do Radnych naszego 

Klubu wpłynęła prośba matki 14 – letniego chłopca chorującego na cukrzycę. 

konieczny jest dla niego zakup nowoczesnej pompy insulinowej, jednak jej 

koszt jest zbyt wysoki dla niezamożnej rodziny. Zwracamy się z prośbą do 

wszystkich radnych o finansowe wsparcie zakupu pompy insulinowej – radni 

Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości przekazali już zebraną kwotę. Jest 

również możliwe odpisanie 1% z zeznania podatkowego. I prosiłbym  

o odpowiedź na piśmie na 4 pierwsze zapytania – z wyjątkiem oczywiście 

piątego (interpelacje stanowią załącznik nr 18 do protokołu). 

6) Na koniec pragnę tutaj wyrazić radość z informacji, jaką otrzymałem 

pisemnie po ponad 100 dniach oczekiwania. To nie wiem, czy to jest największy 

rekord, ale miło mi było wreszcie przeczytać, że jest podjęta decyzja – o czym 

wszyscy już doskonale wiemy, bo o tym media informowały – zwiększenia 

stypendiów dla uczniów szkół gminy o 100% - ze 100 zł na 200 zł. Bardzo mnie 

cieszy ten fakt, że sprawa, o którą prosiłem wielokrotnie została wreszcie 

zrealizowana, za co bardzo serdecznie dziękuję, niemniej jednak, kiedy ponad 

100 dni temu w odpowiedzi na interpelację dowiedziałem się, iż otrzymamy  

do wglądu regulamin, który ustanawia zapisy przyznawania i nagradzania 

uczniów – miał być to program wspierania edukacji uzdolnionych uczniów – to 

jednak z przyczyn formalnych ten program radnym nie zostaje przedstawiony. 

Mam nadzieję, że przeszkody, które tutaj zaistniały, zostaną wkrótce usunięte. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego Kamila 

Stelmasika o zabranie głosu. 
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Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Z mojej strony dwie 

kwestie. 

1) Jedna dotycząca, niejako odnosząca się do mojej poprzedniej interpelacji  

w ubiegłym  tygodniu, w związku z prośbą o wyremontowanie skateparku  

w naszym Parku Miejskim. I tu chciałem podziękować, bo wiem, że już te prace 

są prowadzone, w kwietniu ma być ukończone. Ale także tutaj szczególne 

podziękowania, przy okazji, jak już jestem przy głosie, za wszelkie prace 

porządkowe w Parku, m.in. związane z wycinką niepotrzebnych drzew  

i z ruchem właśnie ptaków, które szczególnie są od strony ul. Mickiewicza. 

Mam nadzieję, że to trochę poprawi estetykę Parku. Czego dotyczy spraw? 

Chciałbym się zwrócić do Pana Prezydenta z taką kwestią, by zakupić i ustawić 

w okolicach skateparku tzw. pumptrack, czyli nowoczesne urządzenie  

do rekreacji. Pumptrack to – w dwóch słowach – innowacyjny, zdobywający 

olbrzymia popularność na świecie i w wielu polskich miastach, rowerowy plac 

zabaw, przeznaczony do rekreacji. Jest to idealne połączenie bezpiecznej 

zabawy i jazdy na rowerze, ale także przebywania na świeżym powietrzu. 

Przeznaczony jest zarówno dla profesjonalistów, jak i pasjonatów i całych 

rodzin. Sport ten wyrabia refleks, wpływa na zmysł równowagi, pewność siebie 

oraz kondycję fizyczną. Jest jednocześnie bezpieczną zabawą na każdym 

poziomie zaawansowania. Dzięki odpowiedniemu wyprofilowaniu trasy, jest 

przyjazny zarówno dla małych rowerów, osób korzystających z rolek, 

deskorolek, jak nawet i hulajnóg. Pozwoliłem sobie tutaj sprawdzić koszty 

ustawienia takiego pump tracka, one się wahają mniej więcej od 61 tys. do 200 

tys. zł, w zależności od tego, jak długa jest ta trasa i jakie zróżnicowane 

elementy na niej występują. Myślę, że gdyby wystarczyło środków, można  

w przyszłości pomyśleć również o ustawieniu takiego pump tracka na Gutwinie, 

w ośrodku rekreacyjnym, gdzie myślę, że wzbogaciłoby to ofertę i przestrzeń, 

dodatkową infrastrukturę sportową. Korzystając z tego, że temat rozpoznałem, 

załączam również tutaj informację graficzną. Wniosek ten składam również  

z Kolegą Radnym, Markiem Giemzą, bo jakoś jednocześnie zainteresowaliśmy 

się ta sprawą (interpelacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

2) I druga rzecz – zwracam się z wnioskiem o ogłoszenie konkursu na 

opracowanie Systemu Identyfikacji Wizualnej naszego miasta. System 

Identyfikacji Wizualnej to – w dużym skrócie – zestaw odpowiednich reguł  

i konsekwentnie zaplanowanych wzorców, zapisanych w tzw. Księdze Znaku, 

które mają za zadanie budować pozytywny wizerunek miasta, zarówno 

wewnątrz lokalnej społeczności, jak i na zewnątrz, w kontaktach z partnerami 

biznesowymi, inwestorami, czy partnerami zagranicznymi. To także strategia 

budowania pozytywnego wizerunku społecznego (w tym także i Urzędu 

Miasta), w którym miasto jawi się jako nowoczesny ośrodek obywatelski, 

świadomy swoich walorów, potencjału i rozwijający się w sposób trwały  

i zrównoważony. System powinien zawierać wszystkie niezbędne elementy, 

począwszy od nowego logotypu, rozwiązań typograficznych, kolorystycznych, 
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odpowiednio zaprojektowanych piktogramów określających poszczególne 

aktywności miasta, poprzez druki akcydensowe, wzory tablic, gadżety miasta, 

kończąc na reklamie zewnętrznej, ale również na oznakowaniach autobusów 

komunikacji miejskiej. Dobrze opracowany i przygotowany do wdrożenia 

system porządkuje działania komunikacyjne i wizerunkowe miasta, co więcej, 

angażuje do tego wszystkie podmioty działające w strukturach miasta, które 

powinny być zobligowane do zastosowania reguł przyjętych przez miasto w tym 

zakresie. Jednym z najistotniejszych elementów budowy takiego systemu jest 

hasło miasta, które powinno stanowić, jak gdyby, punkt wyjścia do podjęcia 

tych prac remontowych i tu chciałbym zaproponować, by w celu podjęcia takich 

działań i wybrania takiej szczególnej frazy, dedykowanej naszemu miastu, 

ogłosić w tym celu konkurs dla dzieci i młodzieży. Podsumowując, powstały 

system będzie przede wszystkim profesjonalnym narzędziem do budowania 

nowoczesnego wizerunku naszego miasta i doskonałym narzędziem  

do komunikacji z partnerami zewnętrznymi. Dziękuję bardzo (interpelacja 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Kamila Długosza. 

Radny K. Długosz – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panie Prezydencie! Pani Prezydent! Po interwencjach mieszkańców prosiłbym 

tutaj o kontrolę przez Straż Miejską prawidłowego parkowania samochodów 

przy wjeździe na os. Rosochy, z nowo wyremontowanego skrzyżowania ulic: 

Chrzanowskiego i Polnej. Po wyremontowaniu ul. Chrzanowskiego  

i przebudowy jej skrzyżowania z ul. Polną, wjazd na os. Rosochy z tego 

skrzyżowania stał się o wiele łatwiejszy i bezpieczniejszy. Jednak właściciele 

pojazdów parkują je na chodniku tuż za sygnalizatorami świetlnymi, zarówno 

po jednej, jak i po drugiej stronie wjazdu na osiedle. Parkowanie takie utrudnia 

poruszanie się po ciągach pieszych mieszkańców, jak również stwarza realne 

niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. Zaparkowane samochody utrudniają 

wjazd i wyjazd z osiedla, zwężając i tak niezbyt szeroką drogę. Dlatego też 

uważam, że kontrola Straży Miejskiej i pouczenie kierowców o zasadach 

prawidłowego parkowania w pobliżu skrzyżowań powinno poprawić 

bezpieczeństwo w tym miejscu (załącznik nr 21 do protokołu). Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Pana Radnego 

Włodzimierza Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent!  

1) Ja chciałem się odnieść, Panie Prezydencie, co miało być budowane na 

terenie Częstocic, recycling właśnie odpadów plastikowych i jak to się działo, 

Panie Prezydencie, żeby Pan mi odpowiedział. Zawiadomienie dostało 3 osoby, 

w tym 2 osoby dostały z jednego domu, dostała żona i mąż. Dwie osoby 

właściwie dostało, bo to z jednego domu i miało to być, że jest powiadomienia, 

są wszyscy powiadomieni. I zawiadomienie, które dostali – żeby Pan się odniósł 
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do tego – wystawione zostało z data 17.11.2015 r. Termin załatwienia sprawy – 

Panie Prezydencie – ustala się do 18.01.2015 r., Panie Prezydencie. Mam to 

zawiadomienie. Tu ma też kartę informacyjną przedsięwzięcia, to jest budowy  

i w tej karcie na mapce przedstawionej brak jest ulic Źródlanej i Słodowej. I na 

koniec, to chciałem w tym temacie powiedzieć, że Pan mówił, że 300, 200 

miejsc pracy miało być zatrudnionych. Tu, w tej karcie jest 30 osób, Panie 

Prezydencie. To tyle i dziękuję. 

2) Teraz chciałem interpelacje, Panie Prezydencie. Pozatykane są kratki od 

instalacji burzowej, deszczowej na drogach gminnych. Kiedy będą usunięte na 

drogach gminnych ubytki w jezdniach? Kiedy poprawione będą zdewastowane 

chodniki przy drogach gminnych przez samochody?  

3) I, Panie Prezydencie, tu starsi ludzie zwrócili się do mnie, że tu, jak stają, 

przyjeżdżają na parking, no i żeby, trudności mają przejść, żeby, Policja jest od 

tego, żeby łapać, żeby bezpośrednio mogli przejść z parkingu do Urzędu, do 

drzwi, do Urzędu. A tak, to jest kawałek drogi, dla nas to jest nic, ale dla 

starszych ludzi. 

4) I, Panie Prezydencie, wcześniej zgłaszałem interpelację odnośnie  

na ul. Poniatowskiego, tam, gdzie mieściły się osadniki, jeszcze jak w dobrej 

kondycji była huta, huta szła i żeby to uprzątnąć. I nie uprzątnięte. To nie jest 

teren gminy. Nie uprzątnięte jest, odrosty od drzew, żeby to wyciąć, bo już tam 

się pojawiły gryzonie i – co najgorsze, że tam pojawiają się już lisy. I bardzo 

bym prosił, żeby tą sprawę, Panie Prezydencie, załatwić. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego Artura 

Zawadzkiego o zabranie głosu. 

Radny A. Zawadzki – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Prezydent!  Wysoka Rado! W związku z planowaną w tym roku inwestycją na 

ul. Paulinowskiej, zwracam się z zapytaniem, kiedy jest możliwe rozpoczęcie 

prac na tej ulicy? Po mojej ostatniej wizycie, jest dosyć, że tak powiem, nie 

komfortowa sytuacja i jak mamy zarezerwowane na ten rok pieniążki  

w budżecie, dlatego zwracam się z wnioskiem o jak najszybszą realizację tego 

zadania. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Radnego 

Marcina Marca. 

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Wysoka Rado! Szanowni Goście! Ja mam kilka tematów. 

1) Zacznę może od tego. Czy nie da się ustawić przy ul. Okólnej znaku 

sygnalizującego konieczność parkowania skośnego, dlatego, że widzę,  

że niektóre samochody stają – że tak powiem – równolegle z jednia i w ten 

sposób zajmują, np. dwa samochody zajmują miejsca dla trzech samochodów. 

Parkując skośnie, wydaje mi się przynajmniej, że tych samochodów weszło by 

tam więcej, a sami doskonale wszyscy wiemy, jaki jest problem z parkowaniem 

w tej części miasta w Rynku, więc myślę, że to by w jakiś sposób, częściowo 

przynajmniej, zniwelowało ten problem parkingowy. 
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2) Kolejna kwestia – chciałbym zapytać, na jakim etapie znajduje się tak 

naprawdę realizacja Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta i co  

z tzw. rocznymi przeglądami tej strategii, czy one dalej są, czy nie, bo nie mam 

informacji w tym zakresie i jestem zainteresowany, czy takie spotkania się dalej 

odbywają, czy jest jakaś dyskusja na temat tego dokumentu. 

3) Kolejny temat – chciałbym zawnioskować o oznaczenie poziome 

skrzyżowania ul. Dziewulskiego z drogą podporządkowaną od Przedszkola  

Nr 19 na os. Ogrody, dlatego, że to skrzyżowanie jest stosunkowo 

niebezpieczne, zresztą mieszkam koło tego skrzyżowania i tam czasami 

dochodzi do kolizji drogowych z tego tytułu, że po prostu ludzie właściwie nie 

wiedząc czemu, głupieją i po prostu nie wiedzą, kto ma pierwszeństwo, a myślę, 

że dodatkowo jeszcze oznakowanie poziome w jakiś sposób zwiększyłoby 

bezpieczeństwo. Jest to droga wewnętrzna, tam się powinno wolno jechać,  

ale w praktyce tez się okazuje, że wcale tak wolno tam samochody nie jeżdżą. 

Tu się trzeba ewentualnie zastanowić, czy nie zamontować też  

na ul. Dziewulskiego tych progów zwalniających, które w jakiś sposób też by 

ograniczyły samowolę. Jest to strefa zamieszkana, tam prędkość powinna być  

20 km/h, a ludzie jeżdżą po 60 – 70 km/h, tak więc to jest dosyć niebezpieczne. 

4) I ostatnia sprawa – cieszę się, że nasze ostrowieckie kino tętni życiem,  

bo byłem tam ostatnio i w sobotę i w niedzielę. Jestem zdumiony po prostu 

ilością osób, które przyszły na seans o godz. 19 i bardzo mnie to cieszy, 

natomiast jedna rzecz mnie zaniepokoiła np. w sobotę nie udało mi się obejrzeć 

filmu z tego oto tytułu, że – może rzeczywiście trochę mojej w tym winy,  

bo przyszedłem za 15 dziewiętnasta, seans rozpoczął się o 19, kolejka była tak 

długa, że po prostu ludzie wystawali na ulicę. I zanim, że tak powiem, 

obsłużono tą kolejkę, to już była 19.25 i od Pana w okienku dowiedziałem się, 

że seans jak najbardziej rozpoczął się o godz. 19, w związku z czym 

stwierdziłem, że nie ma sensu oglądania od połowy filmu. I teraz pytanie brzmi 

– jeżeli chcemy być miastem w jakiś sposób kojarzonym jako miasto kultury – 

lobby kulturalne w tym mieście jest bardzo mocne – wydaje mi się, choćby 

nawet w kontekście Browaru Kultury, to czy nie warto rozpocząć od rzeczy 

najprostszych tzn. czy nasze kino – widziałem tam zniecierpliwienie wielu osób, 

nie tylko moje było dosyć mocne, stojąc w tej kolejce. Czy nie dałoby się  

w jakiś sposób tego usprawnić np. w takich szczytowych godzinach, czy nie 

dałoby się wydzielić drugiego stanowiska, oddelegować jakiegoś pracownika.  

Okazuje się, że nie możemy płacić np. kartą płatnicza bo jest płatność tylko 

gotówkowa. Zdaję sobie sprawę z tego, że są to jakieś koszty, ale my idziemy 

ku jakimś standardom – jest XXI wiek i ludzie coraz częściej dokonują 

transakcji bezgotówkowych, więc wydaje mi się, że nasze kino, które naprawdę 

fajnie, żebyśmy byli z niego dumni, a przyjeżdżają ludzie i połowa rejestracji to 

jest TOP, WLI, TSA itd., itd. Tak więc ludzie przyjeżdżają do nas nie tylko  

z Ostrowca, ale z promienia kilkudziesięciu kilometrów. Myślę, że nie 

chciałbym, żeby oni np. pojechali do Starachowic, albo do Kielc, bo po prostu 
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takie głosy było słychać, że to jest po prostu skandaliczne, żeby dwadzieścia 

parę minut po seansie ktoś się dopchał, że tak powiem, do okienka ze sprzedażą 

biletów. No to tyle, dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Andrzeja Pałkę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Parę spraw. 

1) Panie Prezydencie! Jesteśmy tutaj w sali tej dużej, a obok są nasza odzież, 

nasze ubrania, wisi. Czy nie ma tam czasem kamery, która by nawet śledziła, co 

się dzieje. Mamy stały dozór, jakim jest tam, nawet przy wejściu. Myślę, że taki 

ogląd byłby nawet wskazany, dla bezpieczeństwa nawet i materialnego każdego 

z nas, a po co dalej jakieś problemy. To jest jeden temat. 

2) Zgłaszałem temat niszczenia zieleni, pasów zieleni przez dziki w okresie 

zimowym. Dzisiaj nawet widzimy, odcinek czasu upłynął, śniegu nie ma, mogę 

powiedzieć – gdzieś się już wyniosły dziki dalej, bo jest spokojnie. To co, było 

– jak to się mówi – zniszczone, pozostaje dalej. Może by tak przeznaczyć tu 

jakieś służby, które by wyrównały ten teren, bo – nawet docelowo – jak 

przyjdzie kosić ten trawnik to stworzy to wielki, wielki problem. 

3) Kolejna – z zapytaniem. Na jakim etapie są prace dotyczące – bo pytałem to 

też poprzednio – analizy ewentualnego zmniejszenia opłat za wjazd na parking 

przy Targowisku Miejskim? I co takiego się pojawia – czy zasadne jest – moje 

pytanie kolejne z tym problemem – pobieranie opłat za dojazd do 

zarezerwowanego stanowiska od handlujących, a takowe są. Czy to będzie 

karnet, czy to jednorazowa zapłata, gdzie już ma zarezerwowane miejsce  

i on chce do niego dojechać. Tak, my byśmy chcieli tak do zakładu pracy 

dojechać i samochód stawiamy i za to trzeba płacić. To tak można przez 

analogię odnieść do tego. 

4) Kolejny temat – Panie Prezydencie! Jest taki teren za Cukiernią „U Ani” – 

nie wiem, czy to jest spółdzielni, czy podległy tutaj miastu, jak zobaczymy – jest 

błoto, zlewiska, naprawdę można powiedzieć – zapomniany teren, jak  

z moczarów. Bardzo bym prosił poczynić starania w kierunku, aby ten temat 

rozważyć. Chodzi o sam wizerunek – a przecież tam przyjeżdżają do lekarza, 

przyjeżdżają jeszcze, inne świadczone usługi są. Bardzo bym prosił na ten temat 

zwrócić uwagę. 

5) Kolejna – zaczyna się już sezon – jakby nie było – rowerowy. Trochę te znaki 

rowerowe, oznaczenia ścieżek rowerowych, troszeczkę one zanikły, dobrze było 

by je odnowić. Bardzo bym prosił, aby stosowne służby tym tematem już się 

zajmowały. Warunki sprzyjają ku temu, nic nie stoi na przeszkodzie. 

6) I kolejny temat, jak jest – wiem, że jest połączony bardziej i z Powiatem, ale 

tu warto zgłosić, bo widzę tutaj Pana Przewodniczącego, więc dobrze, żeby to 

tutaj. Lewoskręt – wyjeżdżając z ul. Żeromskiego na Sienkiewicza, w kierunku 

Radomia. Pas jezdni jest, ale oświetlenie już tak nie działa. I do czego 

zmierzam? Proszę sobie wyobrazić, bo lewoskręt w kierunku centrum miasta 
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funkcjonuje, stoi samochód dostawczy, duży i tak człowiek wyjeżdżając  

z Żeromskiego, chcąc skręcić, jak powiedziałem wcześniej, w kierunku 

Radomia, patrzy, czy coś będzie, czy nie – albo zostanie „ustrzelony” jadących 

prosto, albo nie. Myślę, że najwyższa pora tym tematem się zająć, bo jest to – ja 

nie powiem, delikatnie powiem – niebezpieczne. Obyśmy nie czekali, że coś się 

tragicznego stało i wtedy na pewno coś się da zrobić. Dziękuję bardzo i bardzo 

bym prosił w tej sprawie podziałać. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę 

Małgorzatę Krysę o zabranie głosu. 

Radna M. Krysa – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! Pani 

Prezydent! Panie Prezydencie! Ja chciałabym również dołączyć się do 

podziękowania dla wszystkich osób, które przyczyniły się właśnie do 

uporządkowania, wreszcie załatwienia tego problemu Gambo. Szczególnie 

właśnie tutaj uznanie dla Pana Prezydenta za takie szybkie i skuteczne działanie. 

I wreszcie właśnie mieszkańcy tego osiedla, sąsiadujących bloków z tą 

nieruchomością, będą mogli poczuć się bezpiecznie i dobrze w swoich 

mieszkaniach. Osobiście byłam w tych mieszkaniach, wiem, naprawdę nie 

chciałabym tam mieszkać, także bardzo dziękuję. Natomiast moja interpelacja, 

takie zapytanie mam, jak gmina jest przygotowana na realizację rządowego 

programu „Rodzina 500+” i od kiedy i gdzie będzie można składać wnioski  

w tej sprawie? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego Kamila 

Kutrybę o zabranie głosu. 

Radny K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Wysoka Rado!  

1) Zwracam się w imieniu mieszkańców os. Rosochy o możliwość wykonania 

łącznika drogi dojazdowej pomiędzy ul. Pogodną a ul. Sikorskiego. Wskazany 

łącznik to niecałe 100 metrów, a znacznie poprawi wizerunek osiedla i ułatwi 

dojazd do bloków na os. Tęczowym, jak i domów jednorodzinnych przy  

ul. Pogodnej. W chwili obecnej, przy opadach deszczu, odcinek ten jest 

praktycznie nieprzejezdny, nie mówiąco mieszkańcach, chcących dostać się do 

swoich posesji (interpelacja stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

2) I drugą interpelację. W związku z licznymi rozmowami z przedstawicielami 

sportu, zwracam się z prośbą o możliwość przeanalizowania pod kątem 

finansowym, jak również funkcjonalnym przykrycia jednego z boisk piłkarskich 

balonem ogrzewanym. Pragnę nadmienić, iż powyższa inwestycja może 

sprawić, że Ostrowiec Świętokrzyskim stanie się jednym z liczących się 

ośrodków sportowych w Polsce. Jako miasto posiadamy praktycznie wszystkie 

cechy, żeby przyjeżdżały kluby sportowe praktycznie z całej Polski, a powyższa 

inwestycja sprawi, że staniemy się bardziej rozpoznawalni i zauważalni. 

Posiadamy: piękne boisko trawiaste przy ul. Różanej, świetny stadion  

przy ul. Świętokrzyskiej z boiskiem bocznym, przepiękną halę sportową z całym 

zapleczem, której  niejedno miasto nam zazdrości, funkcjonalny basen, gabinet 
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odnowy biologicznej na basenie, ośrodek rekreacyjny na Gutwinie z parkiem 

linowym, świetne bazy noclegowe, dobre restauracje. Szanowni Państwo! Są to 

niepodważalne argumenty, dzięki którym nasze miejsce na arenie ośrodków 

treningowych wywinduje nas na wyższe pozycje, a co za tym idzie, znaczny 

przypływ środków finansowych dla naszego miasta. Jest to idealny moment, 

ponieważ na chwilę obecną podobnych balonów nie ma ani w Kielcach, ani  

w Radomiu, czy też w Lublinie, nawet w pobliżu 160 km, czyli liczba 

potencjalnych klubów, chcących spędzać obozy treningowe w naszym mieście 

jest duża. Dodatkowym argumentem jest fakt, iż dla wszystkich dziedzin i grup 

sportowych w naszym mieście powstanie nowy obiekt, w którym – bez względu 

na pogodę – będą mogli trenować. Powstały balon będzie wizytówką miasta, 

która przyciągnie znane drużyny i potencjalnych sparingpartnerów dla naszych 

grup sportowych. Z całą pewnością balon przyczyni się do rozwoju sportu  

w naszym mieście. Pragnę nadmienić, że w grę nie wchodzi tylko zakup nowego 

balona, ponieważ na rynku dostępne są używane z gwarancją i ten wariant 

również jest stosowany w innych miastach. Uważam również, że okres letni 

będzie najlepszym czasem do zakup – z punktu widzenia finansowego – 

ponieważ można wynegocjować bardzo duży rabat posezonowy. Dziękuję 

bardzo (interpelacja stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę 

o zabranie głosu Radną Martę Woźnicką – Kuzdak. Panie Radny, proszę  

o spokój. 

Radna M. Woźnicka – Kuzdak – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! Pani Prezydent! W imieniu własnym i mieszkańców  

os. Słoneczne, wnioskuję o wykonanie nakładki asfaltowej na pasie drogowym 

przy ul. Siennieńskiej, na odcinku od ul. Polnej do Jana Pawła II. Ulica ta jest  

w złym stanie technicznym, a stanowi wjazd na osiedle Słoneczne i jest niejako 

łącznikiem dwóch części tego osiedla. Jest dojazdem do przychodni,  

do Dziecięcego Domu Kultury, szkoły i centrum handlowo – usługowego. 

Bardzo proszę również o przemyślenie możliwości ukwiecenia tej części miasta 

poprzez rabaty, czy też kwietniki. Jednocześnie nadmieniam, iż w tym obrębie 

utworzony jest już przez Ostrowiecką Spółdzielnię Mieszkaniową park, który 

cieszy się dużym zainteresowaniem mieszkańców. W załączeniu przedkładam 

mapkę. Dziękuję bardzo (mapka stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Radnego 

Daniela Strojnego o zabranie głosu. 

Radny D. Strojny – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panie Prezydencie! Pani Prezydent!  

1) Przy ul. Kilińskiego, przy bloku nr 12, gdzie mieści się biblioteka,  

za przystankiem często użytkowanym jest teren zielony, który jest w złym 

stanie. Proszę o nasadzenie zieleni w tym miejscu. 

2) Chciałbym również, będąc przy ul. Kilińskiego, dopytać o skrzyżowanie  

ul. Kilińskiego i Słowackiego, bo w tamtym roku składałem interpelację 
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odnośnie obsadzenia słupków bezpieczeństwa w tym miejscu i gmina mi 

odpowiedziała, Starostwo – miała się zająć Komisja Ruchu, będzie to ok. 400 

dni, także jeszcze nie udało mi się uzyskać odpowiedzi na ten temat. 

3) Będąc jeszcze przy ul. Słowackiego – w temacie budowy KRUS – czy coś się 

dzieje w tym temacie? 

4) Odnośnie Rynku – mieszczący się tam „grzybek” – najemca „grzybka” tego 

słynnego – kończy się jakby najem. Czy jest już opracowany konkurs lub 

przetarg, gdzie będą zamieszczone elementy estetyki poprzez utrzymanie ciągłej 

estetyki, wyglądu w terminie użytkowania po prostu i czy da się przesunąć ten 

„grzybek” – „grzybek”, czy jakiekolwiek inne to będzie miejsce z głównego 

szlaku pieszych, bo jednak on stoi. 

5) Odnośnie pomnika, będącego obok – istnieje tam tablica, miejsce pamięci 

narodowej, zakaz wyprowadzanie psów. Mieszkańcy Śródmieścia sugerują, 

żeby dopisać tam: „i dokarmiania ptaków”, ponieważ tam często porzucane są 

resztki jedzenia i jakby to miejsce nie różni się, czy to pod użytkowanie przez 

psy, czy tez przez ptaki. 

6) Zwracam się również z prośbą, bo mieszkańcy tutaj doceniają porządek  

w Rynku, który jest prowadzony od poniedziałku do piątku. Widzą, że jest tego 

poprawa, Rynek wygląda estetycznie, ale tu też jest prośba mieszkańców 

Śródmieścia o wydzielenia jakiegoś takiego patrolu po sobocie szczególnie, 

gdzie przez całą sobotę i przez niedzielę Rynek nie jest sprzątany, a po sobocie 

handlowej, po targowicy, jest bardzo zanieczyszczony. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Radną 

Joannę Pikus o zabranie głosu. 

Wiceprzewodnicząca RM – J. Pikus – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Wysoka Rado! Ad vocem do Pana Radnego Kaszuby, 

 ja chciałam tylko w celach informacyjnych powiedzieć, iż na pompę insulinową 

i cały osprzęt od stycznia 2012 r. przysługuje każdemu ubezpieczonemu  

do 26 roku życia refundacja z NFZ, w związku z tym proponuję, żeby ta osoba, 

która takiej pomocy potrzebuje, była przez Pana skierowana – oczywiście, musi 

być skierowanie od lekarza diabetologa, zakup tego sprzętu musi się odbyć  

w ośrodku, który ma podpisaną umowę z Narodowym Funduszem Zdrowia,  

w związku z tym proponowałabym, aby te pieniądze były przeznaczone  

np. na obsługę tej pompy, bo sama pompa – koszt ok. 10 tys. jest dosyć wysoka, 

ale obsługa tej pompy – myślę, że tutaj wie, że też jest dużym kosztem i dlatego 

proponuję, żeby zebrane pieniądze były inaczej przeznaczone. 

1) Panie Prezydencie! Zwracam się z prośbą o wykonanie progu zwalniającego 

na os. Ogrody, za blokiem nr 9, na drodze prowadzącej do szkoły i przedszkoli. 

Duże natężenie ruchu stanowi niebezpieczeństwo dla najmłodszych uczestników 

ruchu. 

2) W imieniu mieszkańców os. Ogrody zwracam się z prośbą o postawienie 

betonowych kwietników na drodze za blokiem nr 13, uniemożliwiających 
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przejazd samochodem. Nadmienię, iż do zeszłego roku były tam zamontowane 

takie bramki, niestety nie wiadomo przez kogo i dlaczego zostały one usunięte. 

3) Tym razem w imieniu dzieci, bardzo proszę o odrestaurowanie piaskownicy, 

znajdującej się na skwerku os. Ogrody, przed blokiem nr 17 oraz uzupełnienie 

tam placu zabaw. Na dzień dzisiejszy jest tam – bardzo proszę o ciszę, Panie 

Sajda! Będzie miał Pan prawo głosu, jak ja skończę!  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Pani Joasiu, bez nerwów. 

Wiceprzewodnicząca RM – J. Pikus – Na dzień dzisiejszy jest tam mała 

piaskownica oraz huśtawka zakupiona ze środków z programu „Osiedle  

od nowa”. 

4) Chciałabym skierować zapytanie do Pana Marcina Marca – Pana Radnego, 

przepraszam. Na poprzedniej sesji złożył Pan interpelację dotyczącą 

krwiodawców. Poczułam się wywołana niejako do odpowiedzi, z racji pełnionej 

przeze mnie funkcji Wiceprzewodniczącej Klubu Honorowych Krwiodawców, 

który działa przy Polskim Czerwonym Krzyżu. Panie Radny! Krótko i na temat 

– w czyim imieniu Pan działał? Bo jak do tej pory nie odnaleziono kobiety, 

która oddała 15 litrów krwi – chodzi mi o bezpłatne przejazdy. Aczkolwiek chcę 

Panu powiedzieć, że w Gromadzicach jest jedna kobieta. Proponuję złożyć taki 

wniosek do Pana Starosty o dofinansowanie przejazdów i następna kolej  

do Pana Prezydenta. Jeżeli Pan chce pomóc wszystkim krwiodawcom,  

w imieniu tych krwiodawców występuję osobiście – bardzo proszę  

o rozwiązanie sytuacji, która miała miejsce w zeszłym tygodniu, natomiast 

osoba, która jest krwiodawcą chciała oddać honorowo krew w Szpitalu 

Miejskim, niestety nie mógł sobie ten mężczyzna zaparkować samochodu przed 

Szpitalem, bo nie było miejsca. Wjazd na teren Szpitala wiąże się z opłatą. 

Bardzo proszę, żeby Pan Starosta – ewentualnie może na Pana wniosek – 

zwolnił osoby, które honorowo chcą oddać krew z opłaty parkingowej. Kieruję 

również wniosek do Pana Starosty z prośbą o znalezienie miejsca, nawet 

ewentualnie kosztem pasa zieleni, który jest przed Szpitalem, żeby dobudować 

taki parking, bo na dzień dzisiejszy jest problem z parkowaniem. 

5) Kolejne pytanie również kieruję do Pana Marcina Marca. Panie Radny, czy 

uważa Pan, że Radni z Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego nie wyrażają swojego zdania na omawiane zagadnienia, są mało 

aktywni, czy są ograniczeni? Według Pana, praca radnych klubu Jarosława 

Górczyńskiego polega tylko na głosowaniu za projektami? Ja czuję się urażona, 

myślę, że większość kolegów również, dlatego bardzo proszę, żeby się Pan 

odniósł do swojej wypowiedzi, zamieszczonej w „Faktach Ostrowieckich”  

w dniu 22 lutego br. Szkoda, że wyszedł Pan Sajda, myślę, że zdążę jeszcze  

do Pana Sajdy również. 

6) Natomiast w tym momencie proszę o przekazanie mojej interpelacji  

do Starostwa Powiatowego. Zwracam się do Pana Starosty z prośbą  

o uzasadnienie swojej decyzji zakazującej oddawania krwi w szkołach 

podległych Powiatowi. Oddawanie krwi w szkołach ponadgimnazjalnych przez 
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samych uczniów kreowało ich wrażliwość i uspołeczniało. Stanowiło  

w pewnym sensie tradycję, gdyż takie akcje przeprowadzane były od wielu lat. 

Stanowiły aspekt wychowawczy, budowały obywatelską postawę. Młodzież 

bardzo chętnie korzystała z takiej możliwości oddania krwi w szkole, a koledzy 

obserwując swoich rówieśników, również przyłączali się do oddawania krwi. 

Zakaz organizowania akcji w szkołach przyczyni się do deficytu, który w tym 

momencie jest już bardzo znaczący a Bankach Krwi. W tej sytuacji trudno jest 

nawet kształtować wzorce wśród młodzieży. Decyzja Pana Starosty jest 

zaskoczeniem dla większości mieszkańców, gdyż nie tak dawno – w lipcu 

zeszłego roku Pan Starosta apelował do samorządowców i mieszkańców, aby 

oddali krew w ramach akcji „Mamy honor oddać krew”. Dziś to ja, w imieniu 

mieszkańców i samorządowców apeluję do Pana Starosty, aby wspierał akcje 

mające na celu ratowanie ludzkiego życia oraz budowanie właściwych postaw 

wśród młodzieży. Panie Starosto! Nawiązując do artykułu zamieszczonego  

w „Wiadomościach Świętokrzyskich” w dniu dzisiejszym, proszę o wskazanie, 

którzy to krwiodawcy są zadowoleni z Pana decyzji. Jako Przewodnicząca HDK 

twierdzę, iż jest to celowe wprowadzanie w błąd czytelników. Zarówno 

Naczelnik Wydziału Oświaty w Starostwie, jak i Pan Starosta niesłusznie 

twierdzą, iż pobory krwi dezorientowały działania szkolne. Reasumując, proszę 

o odpowiedź na piśmie na wszystkie zadane pytania.  

7) Zapytanie do Pana Radnego Sajdy – bardzo się cieszę, że Pan już wrócił. 

Panie Radny! Do dnia dzisiejszego nie dostałam dokumentu, o który prosiłam. 

Czy chciałby się Pan w tym momencie do tego ustosunkować? W tejże sytuacji 

– podkreślam – nie dostarczenia i udokumentowania wyrażonego przez Pana 

stanowiska, śmiem twierdzić, iż było to celowe działanie polityczne. Przykre 

jest tylko to, że do osiągnięcia swojego celu posłużył się Pan ludźmi, którzy 

Panu zaufali. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Poproszę – na razie 

wszyscy radni będą korzystać z głosu, którzy się zapisali do złożenia 

interpelacji. Proszę zatem Stanisława Choinkę o zabranie głosu. 

Wiceprzewodniczący RM – S. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panie Prezydencie! Pani Wiceprezydent! Szanowni Goście!  

1) W imieniu mieszkańców ul. Zielonej, w której wykonany jest kolektor 

sanitarny, wnoszę o wykonanie nawierzchni tej ulicy. 

2) Druga interpelacja to ul. Jana Samsonowicza. Obecnie jest w opłakanym 

stanie i wnoszę do zarządcy drogi o wykonanie remontu tej ulicy w pierwszej 

kolejności, a wiem, że takie możliwości Starostwo posiada. Przypomnę tylko 

tyle, że jest to dojazd do największego zakładu pracy w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. 

3) W imieniu Rady Osiedla „Koszary”, proszę o przygotowanie terenu pod 

zamontowanie gabionów na skwerku osiedlowym przy ul. Bałtowskiej, według 

załączonego projektu (mapa stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 
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4) Czwarta interpelacja, to taka trochę żałosna – powiem szczerze, ale jak się 

okazuje, wykonanie ul. Szmaragdowej, Milewskiego, Jeżewskiego stało się już 

faktem, czyli przesądzone, że te ulice z Narodowego Programu, ze schetynówek, 

nie zostaną wykonane i Panie Prezydencie, pytam, co dalej z tymi ulicami, 

ponieważ działki pod swoje domy mieszkańcy kupili od Gminy Ostrowiec. 

5) I ostatnia interpelacja – też do Pana Starosty – zapytuję, czy zajmie  

on pozytywne stanowisko w sprawie wykonywania linii nr 2 do Ćmielowa przez 

Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne, wychodząc tym samym naprzeciw 

mieszkańcom Ostrowca i mieszkańcom gmin ościennych. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy kogoś pominęłam, 

jeśli chodzi o zgłaszanie interpelacji? Pozwolicie Państwo, że teraz ja zabiorę 

głos, bo też miałabym interpelacje, zapytania do Pana Prezydenta. 

1) A więc, Szanowni Państwo Radni, w imieniu rodziców dzieci 

uczęszczających do Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Bolesława Chrobrego oraz 

mieszkańców osiedla „Ludwików”, wnioskuję o wykonanie remontu elewacji 

zewnętrznej na budynku tej szkoły. Dotychczasową elewację wykonano  

ok. 15 lat temu tuż po powodzi, która dotknęła osiedle, kładąc na styropian 

strukturę mineralną. Po wielu latach, struktura tego typu uległa wypłukaniu,  

a przede wszystkim stała się siedliskiem glonów – to jest rodzaj grzyba na 

elewacji, powodując jej sczernienie, zanikanie jej pierwotnego koloru. Proces 

ten jest postępujący. Obecnie budynek zewnętrznie wygląda na zaniedbany, 

stary, nieestetyczny. Wnoszę więc jak na wstępie (interpelacja – załącznik  

nr 25a do protokołu). 

2) Następna interpelacja dotyczy mieszkańców, dotyczy ulicy bocznej 

Zygmuntówka od nr 138 do 192. I tutaj mieszkańcy tej ulicy wnoszą  

o wykonanie odcinka drogi asfaltowej, łączącej ulicę boczną z ul. Stalową. 

Obecnie jest to droga polna, błotnista, w czasie wiosennych roztopów,  

nie do pokonania pieszo. Mieszkańcy wnioskują o kapitalny remont odcinka tej 

ulicy, pokrytej już asfaltem. Obecnie, po kilkunastu latach użytkowania, 

występują pęknięcia i ubytki dotychczasowej nawierzchni asfaltowej i wymaga 

to w związku z tym generalnego remontu. Mieszkańcy wnioskują również  

o przedłużenie oświetlenia ulicy w kierunku ul. Stalowej, gdyż w ostatnim 

czasie przybyły nowe posesje. Należy dodać, że wykonanie nowej drogi  

i remont kapitalny drogi dotychczasowej ułatwi mieszkańcom dojazd do posesji 

od ul. Zygmuntówka do ul. Stalowej. Ulica Zygmuntówka boczna jest bardzo 

wąska. W przypadku jakiegokolwiek zagrożenia zdrowia mieszkańców, 

niezbędne jest połączenie ul. Zygmuntówka boczna z ul. Stalową, w celu 

rozwiązania problemu mieszkańców (interpelacja – załącznik nr 25b do 

protokołu).  

3) I tutaj chciałabym jeszcze nawiązać do interpelacji Pani Radnej Marty 

Woźnickiej – Kuzdak odnośnie ukwiecenia os. Słonecznego. Ja bym – proszę 

Państwa – poszła nieco dalej i – ponieważ cenię sobie estetykę bardzo  

i obserwuję, że w innych miastach jest dużo więcej kwiatów niż w naszym 
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mieście, choć nasze miasto te jest bardzo ładne, ale ja bym postulowała, żeby 

przybyło w mieście więcej rabat kwiatowych, bo te dwie „jaskółki”, które były 

w ubiegłym roku – te rabaty w Rynku i na Rondzie Republiki Ostrowieckiej – 

uważam, że to jest za mało, że można bardziej ukwiecić nasze miast, a przede 

wszystkim myślałabym o tym i wnioskuję, żeby zawisły girlandy kwiatowe na 

słupach oświetleniowych. I tutaj wybór miejsc należałby może do nas 

wszystkich, czy też do służb Pana Prezydenta, aczkolwiek bardzo bym chciała, 

żeby nasze miasto było nie tylko zielone – bo w tej chwili jest zielone – ale 

nabrało wielu kolorów barw kwiatów. 

4) I jeszcze może taki wniosek do Pana Prezydenta, w zasadzie swego czasu 

była taka deklaracja ze strony Pana Prezydenta, że zostanie poszerzony zjazd  

z ul. Opatowskiej w stronę ul. Sandomierskiej, gdyż tutaj nie jest możliwe, żeby 

samochód, który skręca w ul. Sandomierską mógł przejechać obok samochodu, 

który skręca w ul. Sandomierską w lewo, jadąc z Opatowskiej. Tutaj Pan mówił, 

że będzie wykonany, poszerzony ten zjazd, więc miałabym prośbę, żeby to było 

wykonane w niedługim czasie. 

5) I jeszcze tutaj dzisiaj Pan Radny Sajda, bo ja już nie zdążyłam zauważyć, 

podpowiedział mi, że jest wyrwa w chodniku przy budynku OZMO i bardzo 

bym prosiła służby prezydenckie, żeby ten odcinek, po prostu wyrwę załatać, bo 

grozi to, powiedzmy, osobom, które jeżdżą rowerem, jakimś wypadkiem. I tyle 

z mojej strony. Widziałam jeszcze, że Pan Radny Kaszuba chciał zabrać głos? 

Czy to jest nowa interpelacja? 

Radny D. Kaszuba – Nie, Pani Przewodnicząca. Chciałbym się zwrócić  

w imieniu Klubu a propos tego, co mieliśmy okazję przed chwilą usłyszeć.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda - Dudek – Dobrze, proszę bardzo. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Pani Prezydent! Panie Prezydencie! Wszystko wskazuje na to, że w pracach 

Rady Miasta posiłkujemy się wciąż uchwałą z 25 lipca 2006 r. Jak dobrze 

pamiętamy, bo zapewne tę uchwałę studiowaliśmy wnikliwie, zwłaszcza radni, 

którzy po raz pierwszy pełnią mandat Radnego Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, że tak naprawdę wszystkie nasze interpelacje, zgłaszane pod 

czas sesji, kierowane są wyłącznie do Pana Prezydenta Miasta – stanowi o tym 

wyraźnie § 80 pkt 1 uchwały, którą przywołałem przed chwilą. Niestety, 

najwidoczniej nie wszyscy pamiętamy o tym facie i również w tym miejscu 

wypada dodać, że po raz pierwszy – zwłaszcza ci, którzy nie są radnymi tej 

kadencji, ale byli również radnymi poprzednich kadencji, mamy po raz pierwszy 

do czynienia z wystąpieniami ad personam, czyli osobistymi. Do tej pory było to 

nie do pomyślenia, aby radny do radnego podczas sesji w punkcie interpelacji 

zwracał się z wystąpieniami – ja to delikatnie nazwę – niestety nie 

pozbawionymi złych emocji, czasami trącających wręcz o nerwowe reakcje. 

Trzeba brać dobry przykład z Pani Przewodniczącej, która chociażby przed 

chwilą zwróciła się do Pana Prezydenta wyraźnie ze swoimi zapytaniami, zaś 

kwestia osobistych zwrotów do Radnych – wydaje mi się – powinna być 
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przeniesiona na czas przerwy podczas sesji, bądź drogą pisemną w postaci 

odpowiedzi, które należy odpowiednio złożyć i kierować. W tej sytuacji, jaka 

zaistniała, możemy chyba być wszyscy zachwyceni tym, że kilku radnych 

podczas jednego wystąpienia zostało wręcz wywołanych – nie chcę użyć słowa 

„sprowokowanych” – do udzielenia odpowiedzi, bo to chyba nie to było 

zamierzeniem, bądź celem wystąpienia, które zostało zaprotokołowane, ale 

wydaje się również, że w tej sytuacji dobrze byłoby powstrzymać emocje  

i również pamiętać o tym, że taka chociażby drobna kwestia, jak wychodzenie 

radnego gdziekolwiek podczas sesji, nie powinno być elementem wystąpienia 

przeciwko temu radnemu, bądź ogólnie sytuacji, która zaistniała. Tak naprawdę 

jesteśmy ludźmi, nie cyborgami, jeśli jest potrzeba – wychodzimy i chyba 

Statut, który wspomniałem na wstępie wypowiedzi, nie stanowi inaczej,  

że jesteśmy przywiązani do tych miejsc i musimy siedzieć na nich od początku 

do końca sesji, bo chyba tak nie jest. Bardzo proszę Panią Przewodniczącą  

o bardziej stanowcze reagowanie w takich sytuacjach, dlatego, że sytuacja, która 

się wydarzyła świadczy o tym, że chyba nie wszyscy stosujemy się do pewnych 

zapisów Statutu, które nas wszystkich obowiązują. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Pan Radny Sajda 

ma też jakąś nową interpelację? 

Radny Wł. Sajda – Nie. Chciałem się odnieść właśnie, Pani Przewodnicząca,  

z uwagą do Pani. Pani Przewodnicząca! Obrady – Bogiem i carem jest Pani na 

sesji, prowadzenie sesji. I Pani nie reaguje na Panią Pikusową, bo ja powiem 

szczerze, że może ona się czuje tak, jakby była na targowicy. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Do rzeczy, do rzeczy, Panie 

Radny. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Czy prawda to,  

że wróble ćwierkają, że Pani Pikusowa będzie drugim wiceprezydentem? 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo mają 

jeszcze interpelacje w tym punkcie? Tak, proszę. 

Radny M. Marzec – Pani Radna Pikus! Zwróciła się Pani do mnie – ja się nie 

czułem sprowokowany, natomiast prawdę jest to, co powiedział mój kolega 

Dariusz, że wprowadza Pani nową, świecką tradycję na obrady Rady Miasta – 

tego do tej pory nie było, jest to niedopuszczalne – zgodnie ze Statutem nie ma 

polemiki między radnymi. Bardzo chętnie wyjaśnię wszystkie kwestie, które 

Pani poruszyła, poczynając od krwiodawców. Konsultowałem tę sprawę  

z Dariuszem Czupryńskim, który oddał 67 litrów krwi, jest jednym  

z rekordzistów w Ostrowcu i takie informacje od niego uzyskałem. Jeżeli Pani 

twierdzi, że takich kobiet, które oddały taką ilość krwi nie można się doliczyć, 

to tylko pokazuje tym bardziej absurdalne zapisy uchwały o jeszcze wyższym 

limicie. Czyli ten limit jest w ogóle nie osiągalny, więc sprawa jest zasadna. 

Jeżeli chodzi o parking płatny przy Szpitalu – ma Pani rację – do mnie też się  

z tą sprawą zwrócono, miałem telefon w tej sprawie i będę to na Radzie Szpitala 
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Społecznej, której jestem członkiem, jestem przedstawicielem Wojewody 

Świętokrzyskiego w tej Radzie Społecznej Szpitala. Przy okazji będę to 

zgłaszał, bo jeszcze takiej rady nie było i bardzo dziękuję za podpowiedzenie 

tego tematu, bo tak jest w istocie, tak jest w istocie, że ten parking dla osób, 

które chcą oddać krew, bo to jest absurd – ktoś oddaje własną krew i jeszcze 

musi płacić za parking. Jeżeli chodzi z kolei o kwestię mojej wypowiedzi  

w lokalnej prasie na temat wolności słowa w Komitecie KWW Jarosława 

Górczyńskiego, to jest to moje osobiste i prywatne zdanie, niemniej jednak, 

jeżeli sobie Pani przypomina pewne moje i Pani w trakcie kampanii wyborczej 

uzupełniającej do Rady Miasta, to sama Pani stwierdziła, że raczej ja się w tym 

Komitecie nie odnajdę i mam taką, a nie inną osobowość, która się skonfliktuje 

z osobowością Pana Prezydenta, więc… 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa! Przerywam te 

wątki osobiste – najwyższa pora. Uważam, że zarządzam teraz 15 – minutową 

przerwę, żeby emocje opadły, a odpowiednie służby przygotowały się do 

odpowiedzi, wraz z Panem Prezydentem. Zapraszam na przerwę. 

 

Przerwa trwała od godz. 14
40

 do 15
06

. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa, widzę, że już 

wszyscy zajęliśmy miejsca. w takim razie wznawiamy obrady dzisiejszej sesji. 

Proszę Pana Prezydenta o ustosunkowanie się do interpelacji, zapytań Państwa 

Radnych. Proszę bardzo.  

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Na początku tak troszkę humorystycznie. Poproszono mnie, 

żebym nie odpowiadał w godzinę, bo tyle trwało zadawanie  pytań. W związku 

z powyższym na część z pytań odpowiem, na część odpowiedzi będą na piśmie, 

bądź udzielane bezpośrednio już w kuluarach przez właściwe osoby: 

dyrektorów, naczelników poszczególnych jednostek czy wydziałów. Drodzy 

Państwo, Pan Radny Mariusz Łata – teren przy dawnej szkole nr 4,  

a w obecnym Centrum Aktywności Obywatelskiej. Potwierdzam, bardzo dobra 

lokalizacja, 16 stowarzyszeń w tym obiekcie plus obiekt – bar mleczny, jako coś 

co cieszy się olbrzymim powodzeniem wśród mieszkańców tej części miasta. 

Podkreślam, jednego dnia tutaj, Pani Prezes Magda Salwerowicz - 560 osób 

odwiedziło jednego dnia. No, to jest bardzo duża liczba i ta frekwencja jest tam 

wysoka. Trzeba dbać o tą estetykę i będziemy tutaj chcieli poprawić – wspólnie 

z Agencją Rozwoju Lokalnego teren boiska, teren ogrodzenia, tak aby to było 

zadbane we właściwy sposób. Też potwierdzę kolejny raz, zaprzeczę tym 

różnym plotkom, doniesieniom, pomówieniom, bo tu niektórzy się w tym lubują 

i specjalizują. Obiekt nigdy nie był przeznaczony do sprzedaży. I tutaj Pan 

Radny, kiedyś dyrektor tej szkoły, może to potwierdzić – od samego początku 

była mowa o tym, ze obiekt ten będzie służył mieszkańcom Ostrowca 

świętokrzyskiego. I uważam, że dzięki aktywności Pani Prezes Magdy 
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Salwerowicz, Pana Dyrektora CIS–u Łukasza Dybca, udało się ten obiekt  

w bardzo dobrych cenach wyremontować i on służy dzisiaj naszemu 

społeczeństwu. Chodnik na odcinku Matejki – Sienkiewicza, przyjrzymy się. 

Wydział Infrastruktury Komunalnej – Naczelnik Kowalski, Naczelnik Bień 

przygotują się z taką odpowiedzią co do wartości i wtedy podejmiemy decyzje. 

Bo tam jest chodnik plus oświetlenie. Być może, że to rozbijemy na części, 

najpierw chodnik, a oświetlenie równolegle, bądź później, ponieważ  

do oświetlenia potrzebna jest dokumentacja, pełny projekt, pozwolenie na 

budowę. Place zabaw, tutaj już na wyjściu powiem, że tu chyba Radny Marek 

Giemza wnioskował, wyprzedzając jak gdyby w kolejności. Idą dobre warunki 

atmosferyczne, przystąpimy do takiego kompleksowego przeglądu wszystkich 

placów zabaw i wszystkich piaskownic na terenie naszego miasta. To jest 

bardzo ważne i bardzo dobra interpelacja. Tak, że natychmiastowa reakcja. 

Radny Wł. Stec – Piaski Henryków – skwer przy Grabowiecka – Graniczna, 

miejsce uwaga cytuję „odpoczynku”. Zgadzam się, takie miejsce w tej części 

jest potrzebne. Mamy tam spory teren miejski, i tu Pan Radny słusznie 

zauważył, to jest tern gminny wzdłuż ul. Kraszewskiego i Granicznej. I tu, przy 

Granicznej była by taka możliwość. Myślę, że spróbujemy tam taką małą 

pergolę plus jakieś miejsce, ławki wygospodarować. Idzie dobra pogoda, więc 

myślę, że Radnego Naczelnik Bień zaprosi w teren, uzgodnicie zakres  

i lokalizację, żeby to też było takie spójne i byśmy przystąpili do realizacji. 

Właśnie wspomniany wcześniej Pan Radny Marek Giemza – przegląd placów 

odpowiedziałem. Zakup i montaż urządzeń siłowych przy ośrodku rekreacyjnym 

„Gutwin” na MOSiR, to wspólna interpelacja z Panem Radnym Strojnym,  

tu macie Panowie rację. Ten obiekt cieszy się dużym powodzeniem, dużą 

popularnością wśród osób w różnych grupach wiekowych. I już podjęliśmy,  

tak jak Pani Prezydent słusznie mi tu podpowiada, pierwsze działania – stać nas 

na to, żeby taki mały element urządzenia siłowego tam zainstalować z korzyścią 

dla wszystkich. Więc, tu jak najbardziej – tak. Migdałowa, Miodowa, 

Zwierzyniecka – wyrównanie.  Nie zakończyliśmy jeszcze oficjalnie „akcji 

zima”. Natychmiast, jak to nastąpi uruchomimy akcję wyrównania tych dróg 

szlakowych, gruntowych poprzez równiarki, poprzez uzupełnianie ubytków,  

a w niektórych momentach rozpoczniemy proces inwestycyjny. I myślę,  

że intencją moją, jak i wszystkich radnych jest to, aby jak najwięcej tych ulic 

asfaltować, remontować, aby były we właściwym standardzie. To samo dotyczy 

tego łącznika do szkoły Nr 10. Tam już uporządkowaliśmy sprawę 

własnościowe i myślę, że w ta stronę już pierwsze kroki powinny być czynione, 

żeby też poprawić ten dojazd. Pan Kaszuba prosił o odpowiedzi na piśmie.  

Na piśmie dostanie. Odnośnie pompy się nie wypowiadam. Pan Radny Kamil 

Stelmasik – skate park – porządek. Dziękuję za zauważenie, tutaj Dyrektor 

Wesołowski – Zakład Usług Miejskich duże prace porządkowe w parku. Jeszcze 

ten park można by troszkę prześwietlić. To jest słuszna inicjatywa, że te 

urządzenia w parku należy uzupełniać i wprowadzać nowe dodatkowe elementy, 
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żeby on ciągle był atrakcyjny. I myślę, że taki pumptrack za 60 – 80 tys. być 

może wygospodarowalibyśmy takie pieniądze, ale nie chcę w tej chwili 

odpowiadać. Na początku, w trakcie pierwszej części sesji odpowiadałem tutaj 

na pytanie Radnego Andrzeja Pałki, że budżet będzie wielokrotnie zmieniany  

i wielokrotnie będzie też elastycznie zmieniana Wieloletnia Prognoza 

Finansowa, i myślę, że przy ruchach oszczędnościowych, jak się coś pokarze 

spróbujemy wygospodarować. Ten park powinien służyć wszystkim grupom 

wiekowym i myślę, że dla tych osób, którzy chcą skorzystać z takiej propozycji, 

jak najbardziej słuszna. System identyfikacji wizualnej miasta – nie jestem 

zadowolony z „witaczy” na wjazdach do miasta. Nie jestem do końca 

usatysfakcjonowany ze stanu tych elementów w naszym mieście i myślę, że to 

jest dobra propozycja. Tak jak, Państwo zauważyliście Zakład Usług Miejskich 

wykonał też zmianę zadaszeń na słupach ogłoszeniowych na nowe, estetyczne. 

Bo nagle, wszyscy zaczęli na to zwracać uwagę. Cieszę się bardzo, ze taka 

inicjatywa. I myślę, że takie konkursy na zagospodarowanie miejsc 

charakterystyczne miasta, jak najbardziej potrzebne. Też chciałbym bardzo,  

aby na przykład zmienił się wygląd muru i placu przy Banku Żywności. Jadąc 

wiaduktem, drogą krajową nr 9 – jest to główna arteria komunikacyjna 

przechodząca przez nasze miasto, też chciałbym aby ci, którzy przejeżdżają 

widzieli, że ta estetyka w naszym mieście też się poprawia, i że dbamy o to. Pan 

Radny Długosz – kontrola Straży Miejskiej przy Chrzanowskiego – Polnej – 

przekażemy Komendantowi Kaniewskiemu. To jest słuszna propozycja, żeby 

tutaj umożliwić wjazd na osiedle Rosochy. Pan Sajda, to dostanie na piśmie 

odpowiedź. Pan Zawadzki – Paulinowska – remont. W dniu dzisiejszym 

przyjęliśmy zmianę uchwały budżetowej i natychmiast przystępujemy do prac 

związanych z przetargami. Będziemy chcieli tutaj z Panem Radny też 

zwizytować tą Paulinowską boczną, tam są bardzo wąskie te drogi. Tam jest 

około 2 – 2,5 m nawet momentami, do 3. A więc, tutaj chcielibyśmy aby to było 

dobrze wykonane i dobrze przygotowane, żeby nie utrudnić też życia tym 

mieszkańcom. Bo, w którymś momencie przy etapie remontu, budowy będą 

utrudnienia. Więc, tutaj taka sugestia i taka wspólna wizyta Naczelnika i Pana 

Radnego w terenie, jak najbardziej wskazana. Tak, tak – bardzo wąsko, tak jak 

Pan Radny Andrzej Pałka podpowiada. Pan Marzec – odpowiemy na piśmie. 

Co do kina, to powiem Panu, że ja też miałem taki przypadek, że odszedłem  

z przed kasy z kwitkiem i też Panu powiem, że to chyba nasza wspólna wina,  

bo jednak trzeba planować wcześniej te wizyty, przy hitach takich świtowych 

jest olbrzymie zapotrzebowanie i bardzo duża frekwencja. I myślę, że tutaj jest 

to, należy się spodziewać, że te kolejki do kas są, przy mniejszych pozycjach 

filmowych tych kolejek takich nie ma, a frekwencja nie jest wysoka, ale 

dziękuję za zwrócenie uwagi. I swego rodzaju też podziękowania dla 

Miejskiego Centrum Kultury, że dbają o to, aby te pozycje filmów były z górnej 

półki. Pan Radny Andrzej Pałka – to jest słuszna inicjatywa, albo kamera  

na holu, albo spróbujemy tutaj, już konsultowaliśmy z Panią Sekretarz Anną 
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Niedbałą w między czasie, być może nawet poszlibyśmy w wersję takich szaf, 

abyście Państwo Radni mieli możliwość też, ubrania bezpośrednio tam 

umieszczać. Więc, temat jest do rozważenia. Bardzo dobra propozycja, Pani 

Prezydent mi podpowiada, że kamera jest tańsza, niż szafa, ale może szafa 

będzie bardziej służyć wszystkim w różnych porach, więc myślę, że tu Pani 

Sekretarz mnie poprze z szafą. Wobec powyższego, tutaj dwie panie mówią  

o kamerze, no nie wiem.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę to rozważyć, Panie 

Prezydencie i nadać bieg.  

Prezydent J. Górczyński – Zdecydujemy co, może jedno i drugie. Tak daleko 

bym nie szedł. Co do terenu przy Sienkiewicza, za cukiernią – to jest teren 

prywatny ale przekażemy. Oznaczenia ścieżek rowerowych, jak najbardziej 

uzupełniamy. Lewoskręt w Żeromskiego – przekażemy zarządcy drogi –  

Staroście i tutaj Panu Naczelnikowi – Naczelnika Wrony nie ma, więc będzie 

przekazane na piśmie. Pani Radna Krysa – Gambo i dziękuję – dziękuję.  

Ja również dziękuję. Podziękowania dla OTBS –u, że bardzo szybko i sprawnie 

te prace się rozpoczęły i mam nadzieję, że będziemy dopingować. Jeżeli chodzi 

o Program 500 + bezpośrednio zajmował się tym będzie Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Wszystkie wnioski będą składane w MOPS. MOPS ma się 

przygotować. Jesteśmy z Panią Prezydent po konsultacjach z Dyrekcją MOPS-u. 

Ma być wydzielone około ośmiu stanowisk, bo w pierwszym okresie kiedy będą 

przyjęcia będzie największy ruch. Później to się, mam nadzieję ustabilizuje. 

Wystąpiliśmy też o środki do Wojewody na zakup dodatkowego sprzętu 

komputerowego, aby można było część wniosków przyjmować też drogą 

elektroniczną. I tutaj wszystkie działania będą koordynowane przez Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Pan Radny Kamil Kutryba – osiedle Rosochy – 

łącznik między Pogodną a Sikorskiego. Zgadzam się z Panem, to jest taka 

niedomknięta inwestycja. Udało się tutaj wybudować oświetlenie. Mieszkańcy 

przy ul. Pogodnej byli bardzo zadowoleni z tego oświetlenia. Nie ukrywam,  

że mnie też było bardzo miło. I myślę, że takim zwieńczeniem  

i podsumowaniem, to jest właśnie ten łącznik od Pogodnej do Sikorskiego, bo to 

jest też dojazd do osiedla „Tęczowe”. A to jest osiedle wybudowane przez 

OTBS, gdzie miasto bardzo mocno kiedyś wsparło z gruntami inwestycyjnymi 

do zrealizowania. Tam jest też różnica terenu trochę między tą rzędną 

nawierzchni ul. Pogodnej a rzedną Sikorskiego. To musimy to rozwiązać we 

właściwy sposób, żeby nie było problemów z zalewaniem wodami gruntowymi. 

Co do przykrycia któregoś z boisk balonem ogrzewanym – to jest myślę taka 

pilotażowa propozycja. Faktem jest, że w najbliższej okolicy nie mamy takich 

możliwości i to w połączeniu z bazą rekreacyjno – sportową w naszym mieście 

stanowiło by takie uzupełnieni, główne uzupełnienie kompleksowe. I uważam, 

że pochylimy się nad tym tematem. Jakby Pan Radny zechciał więcej 

szczegółów przekazać co do parametrów, co do parametrów tych urządzeń, tych 

balonów do Naczelnika Kowalskiego, bądź Naczelnika Bienia – zastanowimy 
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się, być może przy projekcie podziału pewnych pieniędzy, czy przesunięciach 

bylibyśmy w stanie to zrobić. Jestem zwolennikiem, aby taki obiekt powstał.  

To wszystko jest kwestia pieniędzy. Ale bardzo dziękuję za tą inicjatywę. 

Myślę, że tutaj dyrektorzy MOSiR-u też by się bardzo cieszyli, bo to też 

zwiększy poziom przychodów dla MOSiR-u, a tym samym dla nas jako radnych 

pozwoli, że mniej będziemy do MOSiR-u dokładać. Zwiększy atrakcyjność, 

więc to są jak najbardziej celowe działania. Pani Marta Woźnicka – Kuzdak -  

Siennieńska nakładka odcinek od ul. Polnej wzdłuż DDK–u do tego 

skrzyżowania ślepego, zamkniętego. Bo to jest ślepa ulica, nie da się tam 

przejechać na Jana Pawła. Trwają prace związane z uporządkowaniem  

i przejęciem tego gruntu, ale gmina nim zarządza. Bardzo Pani dziękuję  

za szczegółowe dokumenty, za  mapę, za opis. W ramach prac remontowych 

pokusilibyśmy się by tą nakładkę wykonać, i aby to też skonsultować  

i skoordynować z Ostrowiecką Spółdzielnią Mieszkaniową. Bo przy nakładce 

dobrze by było, żeby poprawić też tą estetykę, o której Pani mówi, te rabaty, 

bądź elementy kwietników. Wspólnie ze spółdzielnią bym tu proponował,  

bo tam teren jest wspólny. Więc, jak najbardziej w dobrą stronę. Za nakładkę,  

za nakładkę tutaj się weźmiemy na tym odcinku. Bardzo dziękuję. Osiedle 

Słoneczne, przypomnę, jest też jednym z inicjatorów najbardziej ukwieconego 

Pani Radna – balkonu, tak to? Więc, właśnie. Nawet nawiązując do tego 

konkursu wypadałoby tutaj poprawić i wzmocnić. Pan Radny Strojny – skwer, 

nasadzenia pry Kilińskiego 12, za filą biblioteki, tak? Myślę, że tam Naczelnik 

Bień zanotował skrupulatnie. Mamy w ramach nasadzeń, w ramach Zakładu 

Usług Miejskich pewne możliwości. Myślę, że ten teren tam uzupełnimy, tym 

bardziej, że tam bardzo aktywni są mieszkańcy tego bloku – dbają, pielęgnują  

i warto takie działania doceniać, i wesprzeć też ze strony miasta.  

Tak, że dziękuję. Co do słupków bezpieczeństwa – ul. Kilińskiego jest drogą 

powiatową – nie wypowiadam się. Przekażemy, sprawdzimy – nie chcę 

wchodzić w szczegóły, ze Pan tak długo czeka na odpowiedź. KRUS – 

Szanowni Państwo, od długiego czasu prowadzę rozmowy z dyrekcją KRUS-u 

w Kielcach na temat wybudowania nowej siedziby filii KRUS-u w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Ta filia mieści się dzisiaj w budynku nadleśnictwa. Z chwilą 

kiedy wybuduje się oddzielny obiekt wolnostojący, to będzie też i korzystne dla 

architektury, korzystne również dla kasy miasta Ostrowca, bo to dodatkowe 

podatki i jak gdyby lepsza obsługa osób korzystających z tej placówki KRUS–u, 

bo w wydzielonym budynku, z oddzielnym parkingiem. Będzie to czytelniejsze, 

bardziej przejrzyste i bardziej dostępne dla potrzebujących. Co do „Grzybka”  

na Rynku. Tutaj bardzo skrupulatna odpowiedź Pani Naczelnik Targowskiej. 

Jest teraz ogłoszony przetarg ofertowy na wynajęcie na okres 2 lat części płyty 

głównej Rynku. W ramach tego przetargu wpisaliśmy poprawę estetyki płyty 

głównej Rynku z uwzględnieniem elementów małej architektury np. zieleni, 

donic z kwiatami, dekoracyjnych świateł. Zobaczymy, kto się zgłosi i w jakim 

zakresie będzie chętny na wynajęcie tej części Rynku. Natomiast, usytuowanie 
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było uzależnione od dostępności mediów. Chodzi o podłączenie wody  

i odprowadzenie ścieków. I z tego powodu ta lokalizacja, w tym miejscu.  

Nie jest to najszczęśliwsze miejsce, tak jak Pan zauważył, bo to jest akurat  

na takim szlaku, ciągu komunikacyjnym. Ale Rynek się zmienia, i tak jak 

Państwo widzicie – sporo nowych elementów na naszym Rynku, również  

i w tym roku się pojawi. Obaj byliśmy na spotkaniu Rady Osiedla 

„Śródmieście” i tam też pewne deklaracje padły co do prac remontowych  

na terenie osiedla Skarpa, tutaj z zejściem wzdłuż ul. Sienkiewicza, wzdłuż 

Kościoła Narodowego i wewnątrz tego placu. Myślę, że tutaj wzorem lat, roku 

ubiegłego, gdzie Zakład Usług Miejskich wykonał pewien zakres prac 

remontowych – w tym roku również poprawi. Pani Radna Pikus – próg 

zwalniający Ogrody za blokiem nr 9 – tam akurat jest możliwość takiego progu 

wykonania, ze względu na to, że nie jest to ulica po której poruszają się pojazdy 

komunikacji zbiorowej, czytaj – autobusy. W związku z powyższym, jak tylko 

ruszy MPRD z masą asfaltową, taki próg spróbujemy tam wykonać. Naczelnik 

Bień precyzyjnie ustali z Panią tutaj lokalizację. Myślę, że jak Panie zaprosicie  

z Panią Radną Ubą Pana Naczelnika Bienia na spacer po Ogrodach, to tam  

w kilku miejscach jeszcze coś poprawi. Dołożymy jeszcze jeden, nie ma 

najmniejszego problemu. Przy innym zakresie. Co do odrestaurowania 

piaskownicy, to już mówiłem o tym, że w ramach takiego kompleksowego 

przeglądu placów zabaw będzie to wykonane. Tutaj mam nadzieję, że Zakład 

Usług Miejskich bardzo chętnie i skrupulatnie się za to weźmie, dlatego, że ma 

za to płacone i tutaj, to jest też utrzymanie dla Zakładu Usług Miejskich. 

Przyjrzymy się tym betonowym kwietnikom. Ewentualnie poprzez CIS 

ustawimy drewniane, bo one tez są ładne, estetyczne, a Centrum Integracji 

Społecznej wykonuje takie rzeczy. Więc, możemy wesprzeć tą działalność. 

Parking przy szpitalu, to słuszna inicjatywa. Dla wszystkich by się przydało 

tych miejsc parkingowych więcej, więc przekażemy tutaj interpelację  

do Starostwa Powiatowego. Pan Radny Choinka – w Denkowie się dzieje 

bardzo dużo, jak Pan słusznie zauważył. Jeszcze tam trochę zostało. Co do  

ul. Zielonej sprawdzimy w terenie i zobaczymy, jakie mamy możliwości. Co do 

Samsonowicza, to mnie nie wypada tego komentować. Ale to chyba jest 

najgorszy odcinek drogi w mieście, w granicach miasta. Co do skweru przy 

szkole nr 12 – jesteśmy tutaj w stanie poprzez Zakład Usług Miejskich pomóc. 

Myślę, że trzeba by skonsultować bezpośrednio z Dyrektorem Wesołowskim  

i uzgodnić szczegóły, pomożemy w tym zakresie. Co do remontu  

ul. Milewskiego, Jeżewskiego i Szmaragdowej – słuszne obawy Pana Radnego 

bo to jest kolejna interpelacja. Zgłosiliśmy ten ciąg ulic do Narodowego 

Programu Przebudowy, tzw. popularnych schetynówek, niestety ze względu  

na bark dofinasowania z powiatu. Punktacja jest bardzo słaba i ten projekt jest 

daleko. W związku z powyższym słabe są szanse na pozyskanie tych środków. 

Ale słuszna Pana uwaga, to miasto kiedyś sprzedawało te działki przy 

Milewskiego, Jeżewskiego i dlatego też musimy tym ludziom zapewnić 
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właściwy komfort i wybudować te drogi. Będzie to trudniej dla nas, ale my to 

zrobimy. I zapewniam Pana, że w dwóch etapach to zadanie będzie wykonane. 

W pierwszej kolejności wybudujemy Szmaragdową, bo odwodnienie z tych ulic 

ma schodzić do ul. Szmaragdowej i z wejściem do kanału. Więc, zaczniemy  

od Szmaragdowej kompleksowo i później w górę Milewskiego, Jeżewskiego. 

Pan pytał o Chrzanowskiego, nie Denkowską. To precyzyjnie, to za chwilę. Pan 

pozwoli, że najpierw odpowiem tu radnemu precyzyjnie. Co linii nr 2, to tutaj 

interpelacja do starostwa. Pani Przewodnicząca Irena Renduda – Dudek –  

i tutaj ciąg takich zapytań. Chciałbym bardzo wykonać wiele tych rzeczy. To 

samo dotyczy ul. Chrzanowskiego, która jest druga na liście rezerwowej, jeżeli 

chodzi o „schetynówki”. Ale, żeby on weszła – tu jest ta sama sytuacja – brak 

punktacji za pieniądze z powiatu. I muszą zejść wszystkie z listy podstawowej, 

żeby którakolwiek mogła, miała szansę z listy rezerwowej. Więc, tu odpowiedź 

ma Pan – sama się nasuwa. Ale intencją moją, jako prezydenta jest, aby 

remontować te odcinki, remontować te ulice. Jeżeli pojawią się środki 

finansowe, zaczniemy remont również i tego odcinka. Tym bardziej, że jestem 

po rozmowach w dniu dzisiejszym z przedsiębiorcami, którzy w tej okolicy chcą 

tez zlokalizować pewien zakład produkcyjny. To nawet i z tego powodu 

wypadało by ich wesprzeć i pomóc. Co do szkoły nr 3 i remontu elewacji – 

zgadzam, się. Przejeżdżam tamtędy, Pani Przewodnicząca, codziennie.  

Nie jestem, że tak powiem – zadowolony, jak patrzę na tą  elewację. To jest 

stara technologia, jeżeli chodzi o ten tynk mineralny. I faktem jest, ze to było 

wykonane po powodzi w 2001 r. i słusznie Pani zauważyła, że upłynęło 15 lat. 

Jeżeli pojawią się środki, bo to jest cały czas kwestia środków finansowych. 

Albo musimy z czegoś zabrać i przesunąć na coś nowego, albo się musi pojawić 

jakaś inna możliwość. To jest dynamiczne. Na tą chwilę Państwo przyjęliście 

budżet z określonymi pozycjami i jak się coś uwolni po przetargach – będziemy 

przesuwać i takie zadania realizować. Co do ul. bocznej od Zygmuntówki, 

łącznika do ul. Stalowej, tam jest – Pani Przewodnicząca prosi tutaj o dwa 

tematy: remont istniejącego, wąskiej takiej uliczki trzy metrowej. Kiedyś 

niestety, tak ludzie grodzili i dzielili te działki, że takie wąskie pasy drogowe są. 

Jest to olbrzymi problem w dzisiejszych czasach. Natomiast, na tej drugiej 

połowie jest szerszy pas ale on jest w wersji drogi gruntowej. I tam należy się 

pochylić i położyć nową nawierzchnię. Faktem, że tam dwa, nowe, ładne 

obiekty budowlane – nasi mieszkańcy, a na końcu nawet gmina ma jedną  

z działek. Więc, tutaj przyjrzymy się. Ten pierwszy odcinek chyba szybciej, 

Pani Przewodnicząca, ten drugi trochę wolniej – ze względu na to, że pod ten 

drugi musimy się właściwie przygotować. To samo z oświetleniem. Ono będzie 

w ostatnim elemencie. Bo na oświetlenie oddzielna procedura prawna – czytaj: 

warunki zabudowy, mapa do celów projektowych, projekt budowlany i dopiero 

wtedy realizacja. Dłużej trwa procedura administracyjna, jak fizycznie 

wykonanie tych kilku słupów – to będzie w tydzień. A procedura trochę potrwa. 

Co do ukwiecenia miasta – bardzo dziękuję, że Pani Przewodnicząca zwraca  
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na to uwagę i myślę, że to jest głos wielu Pań, że nasze miasto jest zielonym 

miastem, ale dużo lepiej i przyjemniej dla wszystkich, było by jakby było 

bardziej też ukwiecone. W tą stronę też pójdą działania miasta, abyśmy takich 

elementów: kwietników, kwiatów, rabat mieli więcej, nie tylko w tych dwóch 

miejscach, o których Pani wspomniała. To samo dotyczy też takiej – wniosku 

odnośnie girland kwiatowych na słupach, jak najbardziej –  to jest taka wspólna 

inicjatywa z Panią Radną Martą Woźnicką – Kuzdak, żeby takich rabat było 

więcej. Spróbujemy przygotować się i poprzez Zakład Usług Miejskich 

zakupimy takie elementy. Wyrwa przy OZMO – myślę, że przekażemy 

odpowiednim służbom. A zjazd z Opatowskiej w Zygmuntówkę, to jest wniosek 

mieszkańców „Ludwikowa” – przekazywaliśmy to poprzez Wydział 

Infrastruktury Komunalnej do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, bo to ulica: 

Sandomierska i Opatowska jest ciągiem drogi krajowej nr 9. Tam Pan Dyrektor 

Strzelczyk z Kielc jest najbardziej słusznym adresatem tego postulatu. 

Ponowimy go. Tak, jak i ponowimy też propozycję aby na tej ulicy zamontować 

nie fotoradar, tylko taki element sygnalizacyjny pokazujący aktualną prędkość, 

żeby też uświadamiać mieszkańcom, że to jest jednak tern zabudowany miejski. 

Szanowni Państwo, myślę, że odpowiedziałem na wszystkie interpelacje. Jeżeli 

coś pominąłem, to dostaniecie Państwo na piśmie odpowiedzi. Tych, których nie 

wymieniłem będą na piśmie. Nie będę się już tutaj więcej wypowiadał. Tak,  

że powtarzam, ci którzy nie dostali z Państwa odpowiedzi – dostaną na piśmie. 

Drodzy Państwo, korzystając jeszcze z okazji chciałbym za pośrednictwem 

naszych mediów – a do Pań, w szczególności tutaj obecnych na sali, zwrócić się 

z zaproszeniem – 6 marca z okazji Dnia Kobiet – zapraszam serdecznie 

wszystkie panie na koncert zespołu „PECTUS” w hali przy ul. Świętokrzyskiej. 

Wstęp wolny. Koncert odbędzie się od godziny 18.00. Natomiast, w niedzielę – 

tak. Natomiast, wspólna inicjatywa Prezesa Kateusza i Pana Radnego Choinka – 

Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacji wyszło z inicjatywą, aby 8 marca  

z kolei – 8 – powtórzę w dniu Święta Kobiet – panie korzystały z komunikacji  

za darmo. To jest taki bardzo miły gest od miasta dla wszystkich mieszkanek 

Ostrowca Świętokrzyskiego. Drodzy Państwo, bardzo serdecznie dziękuję.  

Przewodnicząca RM –I. Renduda – Dudek – Ale to jeszcze nie koniec sesji 

Panie Prezydencie. Czy Państwo Radni jeszcze chcieliby zabrać głos?  

Radna M. Krysa – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie!  

Ja chciałam jeszcze dopytać w tym temacie, w którym zadałam pytanie. 

Ponieważ, jeśli chodzi o „Rodzina 500+”. Od kiedy będzie można właśnie po te 

wnioski się zgłaszać i kiedy składać. I też jeszcze, myślę, że wartałoby się 

zastanowić nad tym, aby nie tylko w MOPS–ie było takie miejsce do właśnie 

składania tych wniosków. Gdyż, nawet dzisiaj słyszałam w wiadomościach,  

że choćby Starachowice czy Skarżysko mają przynajmniej – w jednym jest 

chyba dwa, a w drugim jest trzy miejsca takie. Wiem, że na pewno na początku 

będzie to ogromny problem, rzeczywiście. Sama wiele razy, kiedy składałam 

wniosek o rodzinne w MOPS–ie, to wiem ile musiałam stać w kolejkach.  
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Na pewno będzie to utrudnienie wielkie, ale może trzeba by się zastanowić,  

czy jeszcze gdzieś takie miejsce nie uruchomić w mieście. Dziękuję.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Wiceprezydent! Koleżanki i Koledzy Radni! Mili Goście! Fakt, ze zabierałem 

trochę głosu w interpelacjach, ale uszło mi jedno, że się zwracam z problemem, 

z proszeniem – jest to wykonane. Dobrze jest to podziękować. I tu w tym 

momencie chciałem podziękować za – nawet załączone mapki, nad którymi 

dzisiaj debatowaliśmy, które uchwalaliśmy. Dziękuję też i Pani Naczelnik – 

Pani Targowskiej, bo to chyba z jej działu to leci. Dało się to zrobić. I myślę,  

że nikt tutaj uwag nie ma i wie, że jest we właściwym miejscu.  

Nie wspomniałem tylko jednego problemu, ale to tylko tak nawiasem powiem 

dzisiaj. Na pewno o świetlicę na Kolonii będę się upominał, ale nie dzisiaj. 

Dziękuje bardzo.  

Radny Wł. Stec – Panie Prezydencie! Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panie Prezydencie! Ja chciałbym złożyć wielkie podziękowania Panu 

Komendantowi Straży Miejskiej za bardzo szybką, ekspresową reakcję.  

Na skrzyżowaniu ul. Wspólnej i Dąbrowskiej jest nieruchomość nieogrodzona, 

tam nie wiadomo czy ktoś gospodaruje tym, czy nie. Zostało to, po prostu 

wciągu chyba trzech dni uporządkowane, po reakcji Pana Komendanta.  

Tak, że jeszcze raz bardzo dziękuję za taką szybką reakcję.  

Przewodnicząca RM –I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze 

z Państwa Radnych chciałby zabrać glos? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad dzisiejszej sesji,  

a mianowicie… 

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca pozwoli, że odpowiem chociaż 

Pani Radnej Małgosi Krysie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę, proszę bardzo, proszę 

bardzo – przepraszam.  

Prezydent J. Górczyński – Bo to bardzo dobre pytanie i ważna informacja dla 

wielu mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego – „500+”. Będzie można 

składać wnioski od 1 kwietnia. Mamy jeszcze miesiąc na przygotowanie. Będzie 

wydzielone 8 stanowisk w MOPS–ie. Na bieżąco analizujemy z Panią Prezydent 

i z Dyrekcja MOPS–u tą sytuację. Jeżeli będą problemy uruchomimy dodatkowe 

punkty, ale intencja jest taka, aby to było wszystko scentralizowane w jednym 

miejscu. Natomiast, będą wydzielone miejsca na dole, na parterze. Tak, żeby ta 

obsługa była szybka, żeby w tym pierwszym okresie przyjmowania wniosków 

maksymalnie, sprawnie to przeszło. Gdyby były jakieś problemy, na pewno 

będziemy to rozszerzać i zmieniać. Tak, że tu będzie szybka reakcja,  

ale dziękuję za zwrócenie uwagi. A, Pan Radny Andrzej Pałka, co do tematu 

świetlicy i tego pytania, to naprawdę wierzę w Pana i myślę, że wspólnymi 

siłami coś z tego wyjdzie. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo.  
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Ad V/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w okresie od 20 stycznia 2016 r. do 19 lutego 2016 r. (załącznik nr 26 do 

protokołu): 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

punktu porządku obrad naszej sesji, mianowicie „Sprawozdanie z prac 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w okresie od 20 stycznia 2016 r. 

do 19 lutego 2016 r.” Czy ktoś z Państwa Radnych ma zapytania do tego 

materiału? Bądź uwagi? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do kolejnego 

punktu. 

 

Ad VI/Sprawy różne: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

punktu, mianowicie sprawy różne. W materiałach otrzymaliśmy proszę Państwa 

„Informację Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego dotyczącą 

roszczeń odszkodowawczych na skutek uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz naliczenia tzw. renty planistycznej” 

(załącznik nr 27 do protokołu). Informacja była przedmiotem obrad Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta. Czy ktoś  z Państwa Radnych ma jeszcze uwagi do 

tego tematu?  

Czy w sprawach różnych ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? 

Nie widzę. W takim razie pozwolę oddać głos mojemu zastępcy Stanisławowi 

Choince.  

Wiceprzewodniczący RM – St. Choinka – Szanowne Panie, pozwólcie,  

że na ręce Pani Przewodniczącej z okazji 8 marca złożę Panią najserdeczniejsze 

życzenia zdrowia, szczęścia, zadowolenia z życia rodzinnego, z pracy  

w samorządzie, uśmiechu i ukwieconych ulic na przyszłość. Pani 

Przewodnicząca – wszystkiego dobrego na Pani ręce. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękujemy bardzo. Czy ktoś  

z Państwa Radnych w sprawach różnych jeszcze chciałby zabrać głos?  

Nie widzę. W takim razie zamykam obrady 29 sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziękuję Państwu bardzo… Przepraszam Cię mój serdeczny 

Kolego. Może te życzenia tak mnie trochę wytrąciły z równowagi, ale w takim 

razie w sprawach różnych zapraszam do zabrania głosu Jerzego Brożynę – 

Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowieckiego.  

Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Jerzy Brożyna – Dzień dobry. 

Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panie Prezydencie! Pani Prezydent! Ja chciałbym dzisiaj wystąpić nie jako 

Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego, a jako kierownik Oddziału 
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Terenowego Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego i zwrócić się z prośbą 

do służb Pana Prezydenta o to, aby na skrzyżowaniu ulicy Kościuszki i Stanika 

wyciąć tam z lewej strony – takie tam drzewa rosną, które zasłaniają wyjazd.  

Co powoduje potem, że egzamin kończy się czasem wynikiem nie takim, jakim 

by kursant oczekiwał. I to wycięcie tych drzew spowodowałoby, że ten wyjazd 

byłby tam bardziej bezpieczny. Tylko tyle chciałem powiedzieć. I musimy dbać 

o to, żeby coraz więcej do nas tych kursantów przyjeżdżało i zdawało egzamin  

z zadowoleniem. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Dziękuję Państwu 

bardzo i teraz już zamykam obrady – chyba, że jeszcze ktoś chciał. 

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Zanim Pani zamknie te obrady 

– szanując bardzo Pana Przewodniczącego Jerzego Brożynę chciałbym 

podziękować za to wystąpienie. Państwo zapewne pamiętacie, ale tu olbrzymie 

wysiłki wielu osób ku temu, żeby filia Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 

Drogowego w Ostrowcu była. I pamiętam swoje rozmowy z Panem Czesławem 

Dawidem – Dyrektorem WORD –u w Kielcach, jak przekonywaliśmy Zarząd 

Województwa Pana Marszałka Jarubasa, aby taką filię zrobić. I dzisiaj, Pan 

Kierownik – w funkcji Kierownika Pan Jerzy Brożyna potwierdza,  

że zdawalność i jak gdyby frekwencja fili WORD–u w Ostrowcu 

Świętokrzyskim jest na najlepszym poziomie. Ta fila się świetnie przyjęła  

i myślę, że nawet to miasteczko ruchu drogowego, które dzięki WORD–owi jest 

w Ostrowcu przy szkole nr 3. Mam nadzieję, że w tym roku pojawi się może 

przy innej placówce. Ja ze swe strony, jako Prezydent uważam, że pomożemy 

kursantom Panie Przewodniczący i spróbujemy tu ułatwić, aby jak najwięcej 

osób pozytywnie zdawało te egzaminy na prawo jazdy. Więc, bardzo dziękuję 

za ten głos. Jeszcze raz dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Jerzy Brożyna – Dziękuję 

bardzo Panie Prezydencie.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jednak 

jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, żebym nikogo nie 

pominęła dziś, na naszej sesji. Myślę, że już chyba nikt. W takim razie ogłaszam 

zamknięcie obrad 29 sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję 

bardzo.  

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 15.45. 

Protokołowały:                                                    Przewodniczyła: Rady  

  

        Przewodnicząca Rady Miasta 

Marta Kamińska       Ostrowca Świętokrzyskiego 

Anna Krakowiak          Irena Renduda – Dudek  


